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پاشنه آشيل 
آقاى ورزش 
در بهارستان
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با « دمنوش دارچين» لاغر شويد

ترجمه/ مريم سادات كاظمى: « دارچين» يكى از قديمى ترين ادويه 
هاست كه در آسياى جنوب شــرقى كشت مى شود و طعم دلچسب و 

خواص درمانى آن همواره مورد توجه بوده است. 
از خــواص دارچيــن مى توان به برطــرف كردن نفخ معــده، تحريك 
عملكردهاى ذهنى و شناختى و تســكين قاعدگى هاى دردناك اشاره 
كرد. البته بررسى ها نشــان مى دهد دمنوش دارچين مى تواند كاهش 

وزن را تسهيل كند. 
عوامــل متعددى در كاهش وزن ســريع و مؤثر، دخيل اســت كه در 
وهله اول بايد به عملكرد مطلوب دستگاه گوارش اشاره كرد كه تعادل 
ريزمغذى ها و دفع مواد ســمى را تنظيم مى كند. دارچين هضم غذا را 
تسهيل مى كند كه اگر دمنوش آن با سيب يا ليمو؛ ميوه هاى سرشار از 

آنتى اكسيدان مصرف شود، تأثير فوق العاده اى خواهد داشت. 
يكى ديگر از خواص دارچين كاهش سرعت جذب قند است. در حالى كه 

هر چه مقدار قند خون بالا باشد، احساس گرسنگى نيز افزايش مى يابد. 
همچنين زمانى كه گلوكز خون كم باشــد انسولين بهتر عمل مى كند 
و در نتيجه احتمال تجمع چربــى كاهش مى يابد. مصرف دارچين در 

پيشگيرى از ديابت نوع 2 نيز مؤثر است.
از طرفــى دارچين عبور مواد غذايــى از معده را به تأخير مى اندازد. در 
افرادى كه به طور منظم دمنوش دارچين مصرف مى كنند، احســاس 

سيرى سريع تر و تمايل به مصرف غذا در هر وعده كاهش مى يابد. 
البتــه مصرف دمنوش در كنار ورزش و تغذيه متعادل و بدون تركيبات 

مصنوعى توصيه مى شود. 
www.Passportsante.fr :منبع

سلامت كلينيك 

فناورى چهارسوى علم

مهر: يك دانشــجوى ايرانى باغچه معلقى ساخته كه بدون خاك و با مصرف 
اندكى آب قابليت پرورش سبزيجات را دارد. نيكان آقابابايى دانشجوى طراحى 
دانشگاه ترنت، با كمك روشى ارزان، سبزيجات را بدون خاك و با مقدار كمى 
آب پرورش مى دهد. او در حقيقت يك باغچه كوچك معلق ساخته است كه 
در هر محيطى قادر به توليد محصول است. او اميدوار است روزى بتواند قحطى 
را در جهان ريشــه كن كند و براى مردم مناطق حومه نشين درآمدزايى كند. 
محصولات كشاورزى كه در ايستگاه فضايى بين المللى توليد شده بود، مبناى 

لازم براى فناورى هاى آقابابايى را فراهم كرد.
فضانوردان در ايستگاه بين المللى فضايى دانه گياهان را در بالش هاى كوچكى كاشتند كه جايگزين خاك بودند، اين بالش ها به رشد 
ريشه و ذخيره آب كمك مى كردند. باغچه معلق علاوه بر ارزانى به خانواده هاى ساكن در شرايط نامساعد آب و هوايى كمك مى كند 

سبزيجات پرورش دهند. اين باغچه كوچك در مقايسه با روش هاى معمولى 90 درصد آب كمترى مصرف مى كند.

دانشجوى ايرانى باغچه معلق بدون خاك ساخت
ايسنا: دانشمندان دانشگاه ادينبرو اسكاتلند موفق شده اند داروى شيمى درمانى 
را به طور متمركز در داخل ســلول سرطانى فعال كنند. به گزارش بى بى سى، 
آن ها براى اين كار ريزذرات يا نانوذرات طلا را در محفظه اى شيميايى قرار دادند 
و آن را با موفقيت به داخل سلول هاى سرطانى مغز گورخرماهى رساندند. به اين 
ترتيب شيمى درمانى فقط سلول هاى سرطانى را هدف قرار داد بدون اين كه به 

سلول هاى سالم آسيب برساند و ايجاد عوارض جانبى كند.
سرپرســت اين تحقيق مى گويد: ما خواص تازه اى در طلا كشف كرده ايم كه 
قبلاً كاملاً ناشــناخته بود و يافته هاى ما نشان مى دهد كه طلا بخوبى و بدون 

ضرر مى تواند دارو را به داخل سلول ببرد. وى افزود: اين يك قدم رو به جلو است و ما اميدواريم كه جراحان بتوانند در آينده چنين 
چيزى را در بدن كار بگذارند و فقط داروى شــيمى درمانى را داخل سلول سرطانى فعال كنند و از عوارض آن در بافت هاى سالم 

جلوگيرى كنند.

نانوذرات طلا به كمك درمان سرطان مى آيند

زندگى/ عباســعلى سپاهى 
يونســى: اين روزهــا در ميان 
دوســتداران محيط زيست بحث 
مدير آينده و جانشين معصومه ابتكار در جريان 
است. ســراغ دو نفر از اين فعالان و كارشناسان 
رفتيم و اين پرسش را با آن ها مطرح كرديم كه 
مهم ترين سياست هاى پيش روى سازمان محيط 
زيست چه بايد باشد و براى انتخاب رئيس اين 
سازمان چه اولويت هايى بايد مد نظر قرار گيرد؟ 

بودجه محيط زيست بايد افزايش يابد  
فرزاد ويسانلو، دكتراى مهندسى منابع طبيعى و 
عضو هيئت علمى دانشگاه، در پاسخ به پرسش ما 
به بحث بودجه اشاره مى كند و مى گويد: توجيه 
هيئت دولت براى بالابردن بودجه محيط زيست 
و در راستاى آن تخصيص يارانه به سوخت در 
روستاها براى جلوگيرى از تهيه چوب سوخت 
و هيزم، بالابردن بودجه دفتر آموزش و ترويج، 
طراحى طرح جامع آمايش ســرزمين ايران با 
همكارى دانشــگاه هاى بزرگ منطقه اى و الزام 
قوه قضائيه بــراى تضمين گارد حفاظت و نيز 
جلوگيرى سختگيرانه از تخريب محيط زيست 
ايران مى تواند برخى از مهم ترين سياســت ها 
باشد. وى ادامه مى دهد: توجيه دولت درخصوص 
اعمال درست قانون در راستاى اجراى طرح هاى 
ارزيابى پيامدهاى زيست محيطى EIA نيز بايد 
مــورد توجه قرار گيرد. يعنى پيــش از اجراى 
پروژه هاى عمرانى و توســعه اى بايد پيامدها و 
اثرات اين گونه طرح ها بر محيط زيست منطقه 

شناسايى و پيش بينى شود.

 نياز به وزارت محيط زيست داريم
اين كارشناس محيط زيست تصريح مى كند: 

جلب همكارى سازمان هاى بين المللى محيط 
زيستى و سرمايه گذاران خارجى يكى ديگر از 
كارهايى اســت كه بايد به آن توجه بيشترى 
بشــود.  اين مدرس دانشگاه در ادامه تصريح 
مى كند: در خصوص انتخاب رئيس ســازمان، 
بنده اعتقاد راســخ دارم كه تاكنون رؤســاى 
ســازمان با در نظر گرفتن معيارهاى سياسى 
انتخاب شده اند اما نياز به انتخاب فردى بدون 
گرايش سياســى از بدنه دانشــگاه، با سابقه 
تحقيقاتى و درجه علمى بالا احساس مى شود. 
فردى كه انتخاب مى شــود، حتماً بايد داراى 
مدرك PHD محيط زيست باشد. نه اين كه از 
رشته هاى ديگر فردى را براى مديريت انتخاب 
كنيــم.  وى در پايان گفته هــاى خود تأكيد 
مى كند: من بشــدت به اين نكته اعتقاد دارم 
كه ايران نياز به تشكيل وزارت محيط زيست 
و منابع طبيعى دارد و باور دارم كه جدا بودن 
ســازمان جنگل ها و مراتع از سازمان محيط 

زيست به صلاح كشور نيست.

 «اسكندر فيروز» مى خواهيم
رضا على اصل، كارشــناس طبيعت و پرنده نگر 
نيز گفته هاى خود را با بيان ويژگى هاى رئيس 
سازمان محيط زيست شروع مى كند و مى گويد: 
با نگاهى به گذشــته محيط زيست اين كشور 
فردى مثل اسكندر فيروز را مى بينيم كه بعد از 
اينكه اداره شكاربانى را با يك ساختمان كوچك 
و چند جيپ به او سپردند از آن سازمان محيط 
زيســت را به وجود آورد و براى محيط زيست 
ايران گام هاى بلندى برداشت. اين شخص آن 
قــدر در كار خود خوب عمــل كرد كه حتى 
پيشنهاد رياست سازمان جهانى حفاظت محيط 

زيست هم به او داده شد. 
على اصل تصريح مى كند: فردى مانند اســتاد 
اسكندر فيروز، به اين صورت و به اين قوت كار 
كرد و رؤســايى هم در زمان دولت هاى سابق 
داشــتيم كه در اين رشته كمترين تخصصى 
نداشتند و اين باعث جفاهاى فراوانى به محيط 
زيست كشور شد كه هنوز هم آسيب هايى كه 

وارد شده ادامه دارد.
 اين مدرس پرنده نگرى ادامه مى دهد: مديريت 
خانم ابتكار نسبت به مديران قبلى بهتر بود اما 
ما براى محيط زيست كشــور به فردى چون 
اسكندر فيروز نيازمنديم كه بيايد و زيربناهاى 
تازه اى بسازد. چون كسى كه در اين سمت قرار 
مى گيرد بايد داراى چند ويژگى خاص باشد؛ اول 
اينكه بايد محكم و جنگنده باشد؛ چون محيط 
زيست با همه سازمان هاى ديگر درگيرى دارد 
مثلاً بحث صنعت و معدن كه مى شود محيط 
زيست با صنعت و معدن درگيرى دارد، بحث 
بهره بردارى از طبيعت و شــكار و چيزهايى از 
اين قبيل كه مى شود محيط زيست بايد بجنگد، 
بنابراين اگر با فردى روبه رو باشيم كه همه چيز 

را بپذيرد، فايده اى ندارد.
 

 گزينه هاى خوبى مطرح نيستند!
على اصل تأكيد مى كند: از طرفى بايد مديريتى 
قوى در بخش درون سازمانى داشته باشيم يعنى 
بايد بتوانيم وضعيت محيط  بانان كه در برنامه هاى 
محيط زيست نقش بسزايى دارند را بهتر كنيم 
و يكى ديگــر از مواردى كه بايــد به آن حتماً 
توجه شود، بحث امكانات مناسب و كافى براى 
حفاظت از محيط زيست است. همچنين بايد 
يكى از سياست ها و راهبردهاى محيط زيست در 
دوره جديد بحث هدايت و ساماندهى و ارتباط 
خوب و مؤثر با تشكل هاى مردم نهاد باشد؛ چون 
اين انجمن ها مى توانند تأثير زيادى در وضعيت 
محيط زيست كشور داشته باشند و نبايد از آن 
غفلت كرد. اين كارشناس در پايان تأكيد مى كند: 
متأسفانه گزينه هايى كه براى رياست سازمان 
معرفى شــده اند گزينه هاى مناسبى نيستند و 
حتى برخى از اين دوستان كارنامه درخشانى هم 

ندارند كه جاى تأمل بيشتر دارد.

ديدگاه كارشناسان در آستانه معرفى هيئت دولت

سازمان محيط زيست مدير جنگنده مى خواهد

گزينه وزارت ارتباطات اولويت هايش را بيان كرد
توسعه پهناى باند و كسب و كارهاى نوپا

مهر: وزير پيشنهادى ارتباطات و فناورى اطلاعات گفت: 
اولويت برنامه هايم براى دولت دوازدهم، توسعه كسب و 

كارهاى نوپاى حوزه فناورى اطلاعات و ارتباطات است.
محمدجــواد آذرى جهرمى كه هــم اكنون معاون وزير 
ارتباطات دولت يازدهم و مديرعامل شــركت ارتباطات 
زيرساخت است، خاطرنشــان كرد: موضوعات ديگرى 
چون توســعه اينترنــت و پهناى باند نيز در فهرســت 
برنامه هايم وجود دارد. وى كه متولد سال 1360 است به 
عنوان جوان ترين گزينه پيشنهادى براى حضور در كابينه 
دولت دوازدهم معرفى شده است. جهرمى دانش آموخته 
رشــته مهندسى برق دانشــگاه صنعت آب و برق است 
كه ازســال 88 در وزارت ارتباطات، پست هاى مديريتى 
داشته اســت. آذرى جهرمى 6 سال سابقه مديريت در 
ســازمان تنظيم مقررات و ارتباطات راديويى با سمت 
مديركل، دو سال سابقه عضويت در هيئت مديره شركت 
رايتل و همچنين بيش از دو ســال ســابقه عضويت در 
هيئت مديره شركت ارتباطات زيرساخت را در كارنامه 
خود دارد. وى كه جوان ترين مدير ارشد حوزه ارتباطات 
و فناورى اطلاعات نيز محســوب مى شود از ارديبهشت 
ماه ســال 95 معاون وزير ارتباطات و مديرعامل شركت 

ارتباطات زيرساخت شد.

ارتباطات و اطلاعات

مجازى فضاى 

اصحاب فرهنگ و هنر از گزينه پيشنهادى وزارت ارشاد مى گويند

اميدوارى به ناخداى تازه كشتى فرهنگ
10

سلطانى فر با «فساد در ورزش»
 و « اساسنامه فدراسيون ها» 
رأى  اعتماد مى  گيرد؟
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تشخيص افسردگى 
با اسكن عكس هاى اينستاگرام!

فارس: دانشــمندان آمريكايى مى گويند الگوريتمى 
هوشــمند ابداع كرده اند كه با استفاده از آن مى توان 
از طريق اســكن عكس هاى اينستاگرام به افسردگى 
انســان ها پى برد. به گــزارش ياهونيــوز، محققان 
دانشــگاه هاى ورمونت و هاروارد مدعى هســتند كه 
الگوريتم ياد شــده قادر به كشــف مــوارد مختلف 
افسردگى در انسان ها با دقت 70 درصد است. اين در 
حالى است كه پزشكان با استفاده از روش هاى عادى 
تشخيص افسردگى تنها مى توانند با دقت 42 درصد 

ابتلا به اين بيمارى خطرناك را تشخيص دهند.
كريس دانفورت از استادان دانشگاه ورمونت مى گويد، 
روش جديــد مى تواند ضمن شناســايى موارد ابتلا 
به افســردگى به انســان ها كمك كند تــا از ابتلا به 
بيمارى هاى ذهنى نيز مطلع شوند. الگوريتم ياد شده 
ابتدا مى تواند سرنخ هاى ابتلا به افسردگى را شناسايى 
كند و در مرحله بعدى با دقت بيشــترى كشف كند 
كه افراد مشــكوك به ابتلا به اين بيمارى واقعاً دچار 
افسردگى هستند يا خير. تا به حال از اين روش براى 
بررسى ميزان افســردگى و بيمارى هاى ذهنى 166 
مشاركت كننده استفاده شــده كه نيمى از آن ها در 
سه سال گذشته سوابق مراجعه به دكتر را به همين 

علت داشته اند.
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فرهنگ

کوتاه و خواندنی

مهر: جیمز کومی، مدیر سابق اف بی آی که توسط ترامپ برکنار شد، اعلام کرده 
در حال نوشــتن یک کتاب اســت و قول داده است کتابش دربرگیرنده حقایق 
ناشنیده از حرفه اش باشد. »فلترون بوکز« برای انتشار این کتاب قراردادی به مبلغ 
۲ میلیون دلار با این چهره امنیتی امضا کرده است. با این حال این کتاب که قرار 
است بهار منتشر شود، یک رمان جاسوسی نیست. کنار گذاشتن رئیس اف بی آی 
به دنبال بالاگرفتن اختلافات و تشکیل کمیته تحقیق برای چگونگی ارتباط بین 

ترامپ و پوتین در جریان انتخابات اخیر آمریکا مطرح شد.

کتابی که نوشته نشده، جنجالی شد 

تسنیم: وزیر علوم، تحقیقات و فناوری گفت: یکی از نمایندگان مجلس گفته 
بود که صندلی های خالی را با دانشجوی خارجی پر کنیم اما دانشجوی خارجی 
پشــت در نایســتاده و باید برنامه ریزی کرد. محمد فرهادی در نشست رؤسای 
دانشــگاه ها اظهار داشت: درخواست من این است که فعلاً تفاهم نامه ای منعقد 
نکنیم و تفاهم نامه های منعقدشده را اجرایی کنیم. فرهادی در رابطه با پژوهانه 
دانشجویان دکتری، خاطرنشان کرد: ما بخیل نیستیم و اگر اعتبار داشته باشیم 

حقوق ماهیانه هم می دهیم.

درباره پژوهانه دکتری بخیل نیستیم 

ایسنا: معاون مطبوعاتی وزیر ارشــاد از برگــزاری دوره های آموزشی تخصصی 
رایگان برای خبرنگاران بر اســاس درخواســت رســانه ها به عنوان اولویت های 
حمایتی وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی در ســال جاری خبر داد.  حسین 
انتظامی خاطرنشان کرد: آموزش به  روزنامه نگاران با آموزش به علاقه مندان حرفه 
روزنامه نگاری کاملاً متفاوت است و دفتر مطالعات و برنامه ریزی رسانه ها امسال 
مأموریت ویژه ای برای ساماندهی آموزش روزنامه نگاران در نظر گرفته که جزئیات 

آن به زودی اعلام می شود. 

دوره های آموزشی تخصصی رایگان برای خبرنگاران 

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس در گفت و گو با قدس:  

راه اندازی شبکه ملی اطلاعات را پیگیری می کنیم

فرهنگ: رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی  با اشاره به اختلافات بین وزیر ارتباطات و معاون 
قضایی دادستان کشور درباره ورود سرورهای تلگرام به ایران، گفت: امروز وزارت ارتباطات یک بازی سیاسی 
را شروع کرده و می خواهد اذهان را از پاسخگویی به کم کاری 4 ساله اش در راه اندازی شبکه ملی اطلاعات به 
مسائل حاشیه ای پرت کند. حجت الاسلام والمسلمین نصرالله پژمانفر در گفت و گو با خبرنگار ما خاطرنشان کرد: اگر شبکه 

ملی اطلاعات راه اندازی می شد، حتماً زیرساخت های توسعه شبکه های داخلی شکل می گرفت. 
وی تأکید کرد: ما می توانیم با راه اندازی شبکه ملی اطلاعات و شبکه های اجتماعی داخلی، تمامی  نیازهای کشور را پاسخ 
دهیم.  او ادامه داد: مهم نیست که سرورهای تلگرام به کشور بیاید یا نیاید. مهم این است که سوئیچ این سرورها، چه خارج 
کشور باشد و چه داخل کشور، دست آن هاست و آن ها بر اساس قواعد خودشان ممیزی می کنند و هیچ تغییری در رفع 

مشکلاتی که امروز دامنگیر جامعه ما شده، ایجاد نمی کنند. 
پژمانفر این را یک بازی از ســوی وزارت ارتباطات دانست و اظهار داشت: مجلس با جدیت موضوع راه اندازی شبکه ملی 
اطلاعات را پیگیری می کند و اگر دولت آن را به نتیجه نرساند، در اولین فرصت در دولت دوازدهم بحث استیضاح وزیر 
ارتباطــات را پیگیری خواهیم کرد. وی گفــت: امروز دارد در فضاهای مجازی ما اتفاقاتی می افتد که حقوق افراد در این 
فضا ضایع می شود. دزدی های اینترنتی، سرقت ها، جرم ها و تعدی هایی که در این فضا به مردم صورت می گیرد، مسائلی 
هست که باید برای آن برنامه داشته باشیم و حاکمیت با عدم حضورش در این فضا، ضربه های زیادی را متحمل می شود. 
به گفته این نماینده مجلس، پرونده های فراوانی که به قوه قضائیه و پلیس می رسد، مسئله ای نیست که به راحتی از کنار 

آن بگذریم. 

دیــدگاه

ادبیات جهان

داستان نویسان شاعران را پشت سر گذاشته اند 
شعرنخریدن یک مشکل جهانی است 

 ایما پرند  مسئله کاهش فروش کتاب های شعر فقط در ایران به یک 
معضل برای صنعت نشر و فرهنگ تبدیل نشده بلکه این مسئله امروز 
یکی از اصلی ترین دغدغه های ناشران جهان است. موضوع یادشده صرفاً 
مربوط به کشورهای در حال توسعه یا کشورهایی با سرانه مطالعه پایین 
نمی شــود و تقریباً در سطح جهان همه ناشران به سختی تن به انتشار 

کتب شعر می دهند. اما علت آن چیست؟ 

نشــریه The Millions در ایــن باره مطلب مفصلی منتشــر کرده 
مبنی بر اینکه تعداد علاقه مندان به شــعر در آمریکا بســیار زیاد است 
اما ظاهراً این علاقه در حدی نیســت که حاضر باشند بابت آن هزینه 
کنند، منتشــر کرده است. در ابتدای این مطلب این سؤال مطرح شده 
که آیا واقعاً دوره شعر و شاعری به سرآمده است؟ در سال ۲003 مجله 
»نیوزویک« شعر را به یک جسد تشبیه کرد و در سال ۲013 الکساندرا 
پتری در »واشنگتن پست« نوشت که دیگر وقتش رسیده تابوتی برای 
شعر ســفارش دهیم. اما وقتی آمار کسانی که در دانشگاه های آمریکا 
به صورت آکادمیک در رشته شعر و ادبیات تحصیل می کنند یا کسانی که 
به صورت کاملاً ذوقی و خودجوش شعر می گویند یا به شعر علاقه دارند را 
بررسی می کنیم، متوجه می شویم که این تعابیر صحت ندارد و هنوز هم 
تعداد بسیار زیادی از علاقه مندان به شعر در میان ما زندگی می کنند. 
معمولاً بخشی از هر جامعه شاعرانگی را امری پوچ دانسته، آن را تحقیر 
می کنند و گمان می برند که تنها خودِ شاعران هستند که به مقوله شعر 
اهمیت می دهند. اما با روی کار آمدن پروژه هایی همچون »شعر انتخابی« 
که برای علاقه مندان به شعر برگزار می شود و نوعی جلسه شعرخوانی 
به حســاب می آید و نیز با مشــاهده آمار بالای کسانی که از این قبیل 
برنامه ها استقبال می کنند، می توان به طیف گسترده ای از شعردوستان 
رسید؛ طیفی که از کارگران ساختمانی گرفته تا نانواها و حسابدارها را 
در بــر می گیرد. پس به چه دلیل این افراد از خریدن کتاب های شــعر 

استقبال نمی کنند؟ 

 داستان تازه کارها بیشتر از شاعران مشهور می فروشد 
در ســال ۲011 مجلــه »نیویورک« با ارائه عــدد و رقم ثابت کرد که 
کتاب های داســتانی از نویســندگان تازه کار و کم طرفدار فروش بسیار 
بیشــتری نسبت به کتاب های شعر شاعران نامدار معاصر دارند. مبلغی 
که انتشــاراتی ها با چاپ کتاب های شعر تأمین می کنند، حتی کفاف 
هزینه چاپ و پرینت کتاب را هم نمی دهد، چه برسد به حقوق ویراستار، 
صفحه آرا، طراح جلد و سود خود انتشارات. بنابراین امروزه اگر انتشاراتی 
زیر بار چاپ کتاب شعر می رود، قطعاً نه از سر طمع سود آن بلکه صرفاً 
از روی علاقه شــخصی به مقوله شعر و ادبیات است. می توان گفت در 
حال حاضر فقط ناشرانی که مستقیماً وابسته به دانشگاه ها هستند، توان 
پرداخت هزینه چاپ کتب شعری را دارند زیرا این ریسک برای ناشران 
مستقل می تواند به قیمت یک شکست تمام عیار و حتی ورشکستگی 
تمام شود. بیشتر انتشاراتی ها تلاش کرده اند با چاپ کتاب های جدید از 
ژانرهای مختلف، تعداد و طیف گسترده تری از خوانندگان را جذب کنند 

تا برای کتاب های شعر خود نیز مشتری پیدا کنند. 
ناشــران قیمت محصولات خود را پایین نگاه می دارند، آنها را وارد بازار 
بین المللی کتاب می کنند و با تولید اپلیکیشن ها و نسخه های آنلاین و 
اینترنتی کتاب های خود، برای حفظ مخاطبین خود دست و پا می زنند. 
ناشران همچنین از شاعران می خواهند تا با حضور پررنگ تر در مجامع 
مختلف و همچنین حضور در فضای مجازی اقدام به جذب مشــتری 

کنند. 
همه این تلاش ها راهکاری برای رهایی از رکود موجود در بازار کتاب های 
شعر به حساب می آید و بعضاً ممکن است کارآمد باشد اما بدیهی است 
که با پیشرفت تکنولوژی و در دسترس بودن نسخه های گوناگون اشعار 
شاعران مختلف از طریق اینترنت و به طور رایگان و همچنین عدم رعایت 
قانون کپی رایت یا حفظ حق نشر، رهایی از این وضع تقریباً غیرممکن 

خواهد بود. 

اصحاب فرهنگ و هنر از گزینه پیشنهادی وزارت ارشاد می گویند

امیدواری به ناخدای تازه کشتــی فرهنگ 
 فرهنگ/ زهره کهندل   سید عباس صالحی 
به عنوان گزینه پیشنهادی وزارت ارشاد کابینه 
دوازدهم معرفی شــد. صالحی، پیش از اینکه به 
عنوان معاون فرهنگی وزارتخانه ارشاد در دولت 
یازدهم انتخاب شــود، یک آدم بی سروصدا اما 
فعال در عرصه فرهنگ و مدیریت مدیریتی بود. 
او که دکترای فلسفه دارد و دروس حوزوی را تا 
سطح خارج خوانده است، در تمام سالهای پیش 
از ورودش به وزارت ارشاد، به کار تألیف و تحقیق 
مشــغول بود. اگرچه در آغاز فعالیتش، برخی بر 
این انتخاب ایراد گرفتند که صالحی، مدیر اجرایی 
نیســت اما عملکرد او در معاونت امورفرهنگی، 
اهالی فرهنگ و کتاب را تا حد زیادی راضی کرده 
است. درباره این گزینه پیشنهادی و انتظارات از 
وزیر ارشاد کابینه دوازدهم با اصحاب فرهنگ و 
هنر گفت وگو کردیم. دکتر حسن بنیانیان، فعال 
فرهنگی در این باره می گوید: رسالت وزارت ارشاد 
این است که کارکرد فرهنگی دولت را شناسایی 
و اصلاح کند، قبــل از اینکه فرهنگ عمومی  را 
اصلاح کنــد. طبیعتا وزیری کــه این ظرفیت 
را داشــته باشد باید برای ســکانداری وزارتخانه 

انتخاب شود.
او بــا بیان اینکه همــه وزارتخانه های ما به صور 
مختلف، در تحولات فرهنگی کشور نقش آفرینند 
با اشــاره به تأکیدات رهبری بر لزوم پیوســت 
فرهنگی، خاطرنشان می کند: اولین جایی که باید 
در این باره مطالبه گر باشد، وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی  است زیرا دولت نقش مهمی  در تغییرات 
فرهنگی کشور ایفا می کند که این نقش هیچ جا 
مورد ارزیابی و اصلاح قرار نمی گیرد و مورد غفلت 

وزارت ارشاد قرار گرفته است. 
به باور این کارشــناس فرهنگی، وزارت ارشاد به 
جایی تبدیل شــده که پول نفت را بگیرد و بین 
هنرمندان توزیع کند تا آنها از دولت راضی باشند. 
به همین دلیل، وزارت ارشــاد نقش حداقلی در 
فرهنگ جامعه ایفا می کند. امیدواریم هر کسی 
که وزیر می شــود، یکی از وظایف اصلی خودش 
را اصــلاح کارکردهای وزارتخانه های مختلف در 

تحولات فرهنگی قرار بدهد.

بنیانیان با تأکید بر انتخاب یک شخص فرهنگی 
برای وزارت ارشاد می گوید: هیچ کس نمی تواند 
مدعی شــود که از عالم سیاست دور است مگر 
اینکه افق دیدش آنقدر بالا باشــد که خودش را 
درگیر جریانات سیاسی و باندی نکند بلکه یک 
مکتب فکری متعالی تر داشــته باشد. اگر چنین 
وزیری پیدا شــود، برای وزارت ارشاد یک امتیاز 
اســت، این موضوع هم در انتخــاب معاونانش 
مشخص می شــود که آیا به جریان های سیاسی 

باج می دهد یا شایسته سالارانه انتخاب می کند.

 گزینه ای خوب برای وزارت ارشاد
سعید بیابانکی، شاعر دراین باره می گوید: تصور 
می شود که همه بار فرهنگ مملکت روی دوش 
وزارت ارشاد است درحالیکه نهادهایی مثل صداو 
سیما، آموزش و پرورش، وزارت علوم و غیره هم 
متولی فرهنگ هستند اما چون وزیر ارشاد، تنها 

شخصی است که می شود از او سؤال کرد، تصور 
می شود که وزارت ارشاد باید به تنهایی بار بزرگ 
فرهنگی کشــور را به دوش بکشد که این تصور 
غلطی اســت. وی با بیان اینکه وزارت ارشــاد، 
یک وزارتخانه ناظر اســت و نــه مولد و مجری، 
خاطرنشان می کند: این وزارتخانه خودش کتاب 

چاپ نمی کند، فیلم نمی سازد یا کنسرت برگزار 
نمی کند. وزارت ارشاد بر بخش خصوصی نظارت 
می کند و زمانی می تواند موفق باشد که کارهای 
مهم فرهنگی کشور را به بخش خصوصی و مردم 
واگذار کند و ناظر باشد. وزارت ارشاد باید در حوزه 
فرهنگ الگوسازی کند تا بخش خصوصی از آن 
تبعیت کند. بیابانکی درباره انتخاب عباس صالحی 
به عنوان گزینه پیشنهادی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســلامی  می گوید: من آقای صالحی را به خوبی 
می شناسم، گزینه بسیار خوبی برای وزارت ارشاد 

است چون از خانواده فرهنگ است.
به گفته او، وزرای پیشین ارشاد به جز چند مورد 
استثنا، آدم های فرهنگی نبودند و بیشتر مدیران 
سیاسی و ستادی بودند اما آقای صالحی، شخصی 
فرهنگی اســت که در حــوزه کتاب، صاحبنظر 
است و دارای سوابق خوبی است.  این شاعرادامه 
می دهد: اقدامات خوبی در حوزه کتاب در زمان 

حضورشــان در معاونت فرهنگی انجام شــده 
که اهالی کتاب در مجمــوع، راضی بودند. آقای 
صالحی، آدمی  است که کم حرف می زند و بیشتر 
اهل عمل است و بسیاری از اهالی فرهنگ، نظر 

مثبتی روی ایشان دارند.
 

 مدیران فرهنگ، فرهنگی نیستند
سعید ابوطالب، مستندســاز و نماینده پیشین 
مجلــس در باره وظایف پیش روی وزیر ارشــاد 
دولت دوازدهم می گوید: موضوع فرهنگ، نه تنها 
در دولت فعلی کــه در دولت های قبل هم مورد 
بی توجهی قرار گرفته بــود. در دولت مهرورزی، 
فقط به توسعه زیرســاخت های فیزیکی توجه 
می شد مثل ساخت سینما یا ورزشگاه اما این ها 
ربطی به فرهنگ ندارد، فرهنگ از جنس ایمان 
و باور اســت.  او اضافه می کند: اگر در دولت های 
پیشــین به ذات فرهنگ توجهی نمی شد چون 
مدیران فرهنگ، فرهنگی نبودند. اصحاب فرهنگ  
و هنــر انتظار دارند که وزیــر فرهنگ و مدیران 
فرهنگی، از جنس فرهنگ و هنر باشند چه بهتر 
که یک نویسنده، موسیقی دان، کارگردان، شاعر 
و کسی که از جنس فرهنگ و هنر است، تولیت 
فرهنــگ را برعهده بگیرد نه اینکــه از اصحاب 

فرهنگ به عنوان ابزار سیاسی استفاده کنند.
وی با بیان اینکه در بیشــتر دولت ها، سیاسیون 
از اصحاب فرهنگ و هنر به عنوان ابزار سیاسی 
استفاده می کردند، تأکید می کند: در دولت های 
قبــل، افرادی کــه متولی فرهنگ می شــدند، 
خودشان فرهنگی نبودند و گاهی آدم های امنیتی 
و نظامی، ســکاندار وزارتخانه فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی  می شــدند، این افراد در جای خودشان 
قابــل احترامند ولی وقتــی وارد حوزه فرهنگ 
می شوند، نگاه امنیتی و سیاسی دارند که باعث 

می شود مشکلات حوزه فرهنگ را بیشتر کنند.
او در پایان تأکید می کند: باید با ادبیات فرهنگی 
با مردم ســخن گفت، جامعــه فرهنگی یعنی 
جامعه اخلاقی تر در حالیکه در همه این سال ها، 
برنامه های بالادستی برای توسعه اقتصادی بوده و 

نه توسعه فرهنگ. 

آنچه می خوانید

وزرای پیشــین ارشاد به جز چند 
مورد اســتثنا، آدم های فرهنگی 
نبودند و بیشتر مدیران سیاسی 
و ستادی بودند اما آقای صالحی، 
شــخصی فرهنگی اســت که در 
حــوزه کتــاب، صاحبنظر اســت و 

دارای سوابق خوبی است
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هــنر

در برنامه »فرمول یک« عنوان شد  

بودجهدولتیمیگیرند،فیلمضدجنگمیسازند

هنر: سید علی ضیاء شامگاه دوشنبه در برنامه »فرمول یک« میزبان مسعود ده نمکی، کارگردان سینما، بود. 
ده نمکی در این برنامه گفت: کم کار نشــده ام. برنامه ام این گونه اســت که هر 2 سال یک فیلم بسازم. کنار 
فیلمســازی کارهای دیگری مثل نوشــتن کتاب از جمله خاطرات خودم و زندگینامه طیب حاج رضایی را 

انجام داده ام. 
این کارگردان با بیان اینکه برخی فیلم هایی که توقیف می شوند با بودجه دولتی ساخته شده اند، گفت: گاهی دیده ایم که 
با بودجه جنگ، فیلم ضدجنگی ساخته اند و به این  پرداخته اند که اصلاً چرا جنگیدیم و حیف شد، کاش نمی جنگیدیم! به 

جای اینکه ارزش های این حرکت را نشان بدهند حرف های شبه روشنفکری می زنند. 
وی در پاســخ به این ســؤال که سخت ترین نقدی که به او شده چه بوده است، بیان کرد: »اخراجی ها«ی 1 یا 2 بود که 
همزمان با فیلم »درباره الی« ساخته شد. از اول، برخی تقابلی بین این 2 فیلم ایجاد کردند. آن زمان یک منتقد سینمایی 
را به من معرفی کردند که در یکی از دهات شمال زندگی می کند و افرادی مثل آقای کیارستمی برای دیدن او به شمال 
می رفتند. او در 20 صفحه تفاوت این 2 فیلم را نوشته بود و نوشته منصفانه ای هم داشت. نقد او را قبول دارم چون می دانم 

مثل برخی منتقدان، روابط عمومی فیلم نیست که بخواهد هر طوری شده از یک فیلم تعریف کند. 
ده نمکی ادامه داد: خیلی وقت ها من برای کارهای فرهنگی که انجام دادم، از درآمد سینما گذاشتم. چون نه ژنش را داشتیم 
و نه سهمی از انقلاب که به ما بدهند یا بخواهیم که بدهند! می خواستیم هم نمی دادند. زدن برخی حرف ها فقط برای این 
است که جوان ها بدانند که با دست خالی می شود کاری کرد. نه ژن آنچنانی می خواهد و نه پول بادآورده دولتی. اگر نیت 

خالص باشد، خدا نمی گذارد طلبکارش باشی و اگر یک قران بگذاری، بیشتر به تو برمی گرداند.

پردهشیشهای چهره-خبر

ایلنا: مسعود کیمیایی گفت: از پوستر فیلم های اخیرم اصلاً راضی نیستم. الان 
دیگر نمی توانم مثلاً از آیدین آغداشلو این توقع را داشته باشم که در ازای مبلغ 
ناچیزی، یک اثر هنری در قالب پوســتر به من بدهد. هنر بزرگی مثل گرافیک 
امروزه دیگر از بین رفته است. الان چند تا کلّه از فیلم های فرنگی را برمی دارند و 
به زعم خودشان پوستر طراحی می کنند. قبلاً هر کار گرافیکی یک اثر هنری بود. 
پوسترِ فیلم »طبیعت بی جان« سهراب شهیدثالث فوق  العاده است. پوستر فیلم 
»خاک« که مرتضی ممیز طراحی کرد، در زمان خودش برنده  چندین بی ینال  شد. 

پوسترفیلمهایاخیرمرادوستندارم

مهر: بهناز جعفری بازیگر همزمان با روز خبرنگار بابت اتفاقات یک نشست که باعث 
ایجاد برخی دلخوری ها شده بود از خبرنگاران دلجویی کرد. جعفری با عذرخواهی 
از محمدصالح حجت الاســلامی خبرنگاری که در نشست خبری، با وی مجادله 
کرده بود، گفت: من در این مدت بارها خود را جای ایشــان گذاشــتم اما اکنون 
می خواهم مثل یک برادر آن حرف ها را نادیده بگیرند. من مدت ها به دلیل حرفی 
که در یک محفل عمومی بیان کردم دچار عذاب وجدان بودم. فکر می کنم اتفاق 
خجسته ای که رخ داد این بود که خبرنگارها بعد از آن اتفاق برای من عزیزتر شدند.

عذرخواهیبهنازجعفریازخبرنگاران

مهر: امیر دژاکام؛ نویسنده، کارگردان و بازیگر تئاتر، سینما و تلویزیون؛ با اشاره 
به اشتباه در کاربرد واژه »تئاتر صحنه ای«، بیان کرد: پیش از هر چیز باید بگویم 
واژه ای به نام تئاتر صحنه ای در تئاتر دنیا وجود ندارد. تئاتر خود به معنای مکانی 
رسمی برای تماشا است که معمولا در یک سوی آن تماشاگران می نشینند و در 
سوی دیگر صحنه و بازیگران قرار دارند. یک نوع تئاتر هم با عنوان »آف استیج« 
وجود دارد که به معنای تئاتر بیرونی اســت و معمولاً در خیابان اجرا می شود. 
متأسفانه واژه تئاتر صحنه ای به غلط در جشنواره های تئاتر ایران استفاده می شود. 

تئاترصحنهایغلطاست

قدس از کم و کیف جشنواره فیلم شهر گزارش می دهد

آیینه ای روبه روی معضلات و مسائل شهری 
 هنــر/ صباکریمی  ششــمین جشــنواره 
بین المللی فیلم شهر به دبیری سیدعلی احمدی 
پس از یک ســال وقفه، مرداد امسال در پردیس 
ســینمایی ملت برگزار شــد. این جشنواره که 
امسال ششمین دوره خود را پشت سر گذاشت، 
همانند ادوار گذشته تأکید و رویکرد اصلی خود 
را بر مبنای شهری انسانی برای انسان شهری و 
حمایت از تولیداتی با محوریت فضای شهری و 
اقتضائات جامعه شهری قرار داده است. مؤسسه 
»تصویر شــهر« با هدف نمایش آثــار داخلی و 
خارجی با محوریت نقش شهر در زندگی انسان 
و پاسداشت تلاش سینماگران و همچنین ترویج 
اخلاق، مهربانی و همدلی در آثار ســینمایی و 
تصویری، ششمین جشنواره  بین  المللی فیلم شهر 
را در 4 بخش مسابقه ســینمای ایران، مسابقه 
ســینمای بین الملل، محله و جنبــی در تهران 

برگزار کرد. 
بخش بین الملل ششمین جشنواره فیلم شهر از 
اسفندماه گذشته کار خود را آغاز کرد و بیش از 
600 فیلم به این بخش رسید که برگزیدگان آن 

در مراسم اختتامیه معرفی و تجلیل شدند. 
ترویج حقوق و اخلاق شهروندی، به تصویرکشیدن 
تغییرات فرهنگی نامطلوب و آسیب های ناشی از 
آن، تحکیم بنیــان خانواده و بیــان جنبه های 
مثبت افزایش جمعیت، توجه به نقش خاطرات 
در هویت بخشی شهری، توجه به فرهنگ ایرانی 
اسلامی )زندگی، معماری و آداب و سنن شهری(، 
انعکاس رویکردها و دستاوردهای انقلاب اسلامی 
و دفاع مقدس در زندگی شهری، توجه به حفظ و 
احیای محیط زیست در زندگی شهری، مشارکت 
جمعی در راســتای حل مشــکلات اجتماعی، 
توجه به آسیب های اجتماعی و نقد تصویری آثار 
مرتبط با پایتخت ایران با محوریت تهران شناسی 
و تهران نگاری از مواردی اســت که در این دوره 

جشنواره مورد توجه قرار گرفت. 
با توجه به گســترش فرهنگ شــهری و تأکید 
متولیــان امور شــهری بــر فرهنگ مداربودن 
شــهروندان، ضرورت برگزاری جشــنواره فیلم 
شهر همواره احساس می شــد که برگزاری این 

جشنواره نقطه عطفی در این زمینه خواهد بود. 
در سال های اولیه برگزاری این جشنواره وقفه ای 
در برپایی آن ایجاد شــد که آن را از روال و نظم 
خود خارج کرد اما مســئولان برگزاری ســعی 
داشتند نگاه مســتقل حرفه ای را به یک مقوله 
موضوعی مثل زندگی شهری اتصال دهند و آن را 

به مخاطب عرضه کنند. 

 نیازمند نگاهی کلان تر به فضای شهری 
هستیم 

البته در این میان باید به این نکته هم اشاره کرد 
که ما در چنین جشنواره ای نیازمند نگاهی کلان تر 
به مقوله فضای شــهری خارج از تهران هستیم. 
اگرچه سازمان فرهنگی- هنری شهرداری تهران 
متولی برگزاری این جشنواره است اما می توان با 
نگاهی کلان تر به مقوله شــهر و شهروندی، این 
جشنواره را در سطح ملی گسترده تر برگزار کرد و 
با تعامل میان همه شهرداری های کشور، مسائل 

مطرح شده در جشنواره را نیز وسیع تر دید. 
مسعود نجفی، مدیر اجرایی ششمین جشنواره 
بین المللی فیلم شهر، با اشاره به برگزاری این دوره 
از جشنواره اظهار کرد: با توجه به تغییراتی که در 
این دوره در نظر گرفته شده بود و البته با بحث 
کاهش بودجه ای که در این دوره روبه رو بودیم، به 
نظرم برنامه هایی که چیده شد بسیار خوب پیش 

رفت و ما از روند برپایی جشنواره راضی بودیم. 

وی در ادامــه افــزود: البته یک مقــدار تمرکز 
مــا روی کارگاه های انیمیشــن بیشــتر بود. با 
توجه به دستوری که مؤسســه »تصویر شهر« 
مبنی بــر حمایت از این کارگاه هــا داده بود، 3 
کارگاه انیمیشن بســیار خوب برگزار کردیم که 
خوشبختانه با استقبال خوبی نیز همراه شد. در 
کنار این، چیدمــان فیلم ها به گونه ای بود که از 
همان شب اول با استقبال و حضور علاقه مندان 
سینما در پردیس ملت همراه بودیم. ضمن اینکه 
برخلاف خیلی از جشــنواره ها که اکران عمومی 
سینماها را دچار وقفه می کنند، هدف ما این بود 
که در کنار برنامه های جشنواره، اکران عمومی در 
پردیس ملت هم ادامه داشته باشد و پردیس ملت 

میزبان مخاطبان همیشگی خود بود. 

 هیئت انتخاب و داوران مستقل بودند 
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به 
انتخاب فیلم ها و عملکــرد هیئت داوران، تأکید 

کرد: من تمام جلســات داوری فیلم ها را شاهد 
بودم و کوچک ترین اعمال نظری خارج از فضای 
حرفه ای داوری وجود نداشت. شاید برخی فیلم ها 
هم با سیاست های جشنواره همخوانی نداشتند 
اما دســت هیئت داوران کاملاً باز بود. حتی دبیر 
جشنواره می توانست جاهایی اعمال نظر و نفوذ 
کند اما هیچ دخالتی نکرد و دست هیئت داوران 
و هیئت انتخاب را کاملاً باز گذاشت. نمونه بارز آن 
فیلم سینمایی »سد معبر« است که با توجه به 
انتقاداتی که به فضای شهری و شهرداری داشت 
اما جایزه گرفت و انتخاب شد و این جزو اتفاقاتی 
بود که رخ داد و کوچک ترین مانعی هم از سوی 

جشنواره برای آن به وجود نیامد. 

 چشم انداز پیش روی جشنواره 
نجفی در پاسخ به این سؤال که ماحصل جشنواره 
ششــم فیلم شــهر چه بوده و چــه افقی برای 
هفتمین دوره آن جشنواره متصور هستید، عنوان 
کرد: با توجه به اینکه فیلم شهر تنها جشنواره ای 
است که از سوی شهرداری برگزار می شود، بحث 
اصلی خود را حمایت از آثــاری قرار داده که در 
حوزه شــهری و تصویری، فیلم کوتاه، مستند، 

انیمیشن و سینمایی تولید می شوند. 
وی در پایــان افزود: مهم ترین اتفــاق این دوره 
حمایت از تولیداتی بود که طی 2 سال گذشته 
توسط فیلمسازان مختلف ســاخته شده بود و 
این بحث حمایتی شــروع خوبی برای فعالیت 

فیلمسازان در این حوزه بود. 
این حمایت بایــد از مراحل ابتدایی تولید فیلم 
و گرداوری اطلاعات شــروع شــود و در نهایت 
به نشــان دادن اتفاقات شهری و البته معضلات 
شــهری بینجامد، به عبارت دیگر باید این تصور 
که این جشــنواره، جشنواره تبلیغاتی شهرداری 
اســت؛ از بین برود و به جشنواره ای برای نشان 
دادن معضلات شهر تبدیل شــود. وقتی این ها 
در مجموعه ای مثل جشــنواره شهر در کنار هم 
باشند، شــهر و مشکلات آن می تواند دیده شود 
و ســینما در دیده شــدن این مشکلات، بسیار 

تأثیرگذار باشد.

خبرروز

در نشست خبری نمایش »صبح یه روز لعنتی« 
عنوان شد 

صلح در دنیای امروز یک فریب است 
 هنر/ محمدعلی میرزایی  نشســت خبــری نمایش »صبح یه روز 
لعنتی« با حضور حسن باستانی کارگردان، مارال فرجاد و لیلا برخورداری 
بازیگران و عوامل نمایش و اهالی رســانه در سالن کنفرانس تئاتر شهر 
برگزار شد. حسن باستانی گفت: خدا را شکر که از همان اول ترکیب گروه 
خیلی خوب بود از جمله خانم رؤیا افشــار که تجربه 40 ساله خود را به 
این نمایش آوردند و باعث دلگرمی تمامی عوامل گروه بودند و حتی در 
مواقعی هم به ما کمک می کردند. کارگردان نمایش درباره استفاده از کاه 
در طراحی صحنه گفت: من اساســاً عادت دارم که از عناصری که دارای 
مؤلفه های خاص هستند، استفاده کنم. از نگاه من زندگی تمامی آدم ها 
دقیقــاً وضعیت یک کاه را دارد چون زمانی که بادی بوزد، کاه را از میان 
راه برمی دارد. کاه یک نشانه است و ما از این طریق آگاهی رسانی می کنیم 
که این نمایشــنامه می خواهد بگوید همه چیز ارزش و ماهیت خود را از 
دست داده است و چیزی به عنوان صلح وجود ندارد و همه فریب است. 

در این مراسم مارال فرجاد، بازیگر نمایش، گفت: من خیلی خوشحالم که 
در این نمایش حضور دارم. درباره نقش و کاراکتری که در این نمایش ایفا 
می کنم، با آقای باستانی به صورت مفصل صحبت کردیم. از آنجایی که به 
جز از این نمایش، در سالن معاصر هم نمایشی روی صحنه دارم، جا دارد 
که از مسئول گریم نمایش که در زمان کوتاهی که در اختیار دارد، به طور 

مناسب مرا آماده اجرا می کند، تشکر کنم. 
لیلا برخورداری هم درباره این نمایش خاطرنشــان کرد: این متن، ورای 
زمان و مکان اســت و متنی اســت که  حرف امروز جامعه را می زند و 
به همین دلیل اســت که نمایش برای مخاطب جذاب است. وی درباره 
نقش خود گفت: این شــخصیت دوســت دارد که جنگ اتفاق نیفتد. او 
در دهکده ای بی نام و نشــان زندگی می کند و از جنگ بیزار است. برای 
ایفای این نقش تلاش کردم و در رابطه با یک سری از جزئیات نقش هم 
با آقای باستانی صحبت   هایی انجام دادیم. وی افزود: تئاتر فضایی است که 
به همدلی و مهربانی نیاز دارد و خوشبختانه من این همدلی و مهربانی و 

انسجام را در این نمایش و گروه شاهد بودم. 
اجرای »صبح یه روز لعنتی« از سوم مرداد شروع شده و در حال حاضر نیز 
هر شب ساعت 20:30 در سالن سایه تئاتر شهر به روی صحنه می رود. 

آنچهمیخوانید

اگرچه سازمان فرهنگی - هنری 
شهرداری تهران متولی برگزاری 
این جشنواره اســت اما می توان 
با نگاهی کلان تر به مقوله شهر و 
شهروندی، این جشــنواره را در 

سطح ملی گسترده تر برگزار کرد

صنایعفرهنگی

صدا و سیما از بازی ایرانی حمایت نمی کند 
هنر: سازنده بازی »مبارزه در خلیج عدن« گفت: در حال حاضر کمتر از 
10 درصد بازار در اختیار تولید کنندگان داخلی است و به خاطر مشکلات 

فراوان، آن ها نمی توانند محصولات خود را به مخاطبان برسانند. 

شاهین صیاد حقیقی، مدیر پروژه بازی رایانه ای »مبارزه در خلیج عدن«، 
در دومین قسمت برنامه »همبازی« درباره این اثر گفت: ایده اولیه ساخت 
بازی »مبارزه در خلیج عدن« توسط مدیر هنری ارتش داده شد. البته ما 
در آن زمان قصد داشتیم تا یک بازی در مورد جنگ تحمیلی تولید کنیم 
و علاقه مندی ما به ســبک بازی تیراندازی موجب شده بود که به سمت 

تولید این بازی حرکت کنیم. 
این بازیساز به کیفیت بالای این بازی اشاره کرد و ادامه داد: کیفیت این 
بازی زمینه ای را فراهم کرد تا تبلیغات گســترده ای پیرامون آن صورت 
بگیرد و در این بین، شبکه های بین المللی خارجی مخصوصاً شبکه های 
فارسی زبان نیز بر روی این قضیه مانور زیادی دادند. همچنین سایت های 
معتبــر در حوزه بــازی از جمله »یوروگیمر« هم بــه معرفی این بازی 
پرداختند.  صیاد حقیقی در ادامه سخنانش درباره استقبال از این بازی 
خاطرنشان کرد: اعتقاد داریم که یک بازی خوب خود به خود دیده می شود. 
ما تبلیغات گسترده ای در مورد این بازی در تلویزیون نداشتیم. به عبارت 
بهتر، برای معرفی بازی های ایرانی در صدا و سیما خدمات زیادی وجود 

ندارد و به نوعی، بازی ما زحمت تبلیغاتِ خودش را کشیده است. 
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خط حادثه

تكذيب خبر تجاوز 
به دختر بچه اى 3 ساله در مشهد

خط قرمز: شب گذشته مطالبى 
در شبكه هاى اجتماعى مبنى بر 
تجاوز به يك دختربچه 3 ساله در 
مشهد مطرح شده بود كه فرمانده 
انتظامى مشهد ضمن تكذيب اين 
خبــر، جزئيات ايــن پرونده را 

مطرح كرد.
محمد بوســتانى در گفت وگو با 
ايســنا، در خصوص شايعه خبر 

تجاوز به دختربچه اى ســه ساله در مشهد كه در شبكه هاى اجتماعى مطرح 
شده بود، اظهار داشت : اين پرونده حدود يك ماه پيش در پليس آگاهى مطرح 
شــده است، خانواده مبينا او را در پارك پرديس گم كرده و پس از حدود سه 

ساعت پيدا مى كنند.
وى ادامــه داد: آنان پس از پيدا شــدن مبينا به دليل مشــاهده خون روى 
لباس هاى او به دادسرا و پليس آگاهى مراجعه داشته اند كه طبق بررسى هاى 
پزشك قانونى هيچ تجاوزى صورت نگرفته و طبق گفته مبينا علت خونى كه 

روى پاى او بوده افتادن از تاب است.
فرمانده انتظامى مشــهد عنوان كرد: در پرونده مبينا بحث آدم ربايى و تجاوز 
مطرح نبوده است به همين دليل خود خانواده هم تمايل به پيگيرى اين ماجرا 
نداشته اند. بوســتانى يادآور شد: اگرچه در اين اواخر پرونده هايى نظير مليكا، 
بنيتا و آتنا در جامعه مطرح شده است، اما بايد گفت در اين زمينه ها وضعيت 
نگران كننده اى وجود ندارد كه به طور مثال بگوييم آدم ربايى كودكان به شكل 
سازمان يافته انجام مى شود، بسيارى از اين اتفاقات به دليل بى توجهى خانواده ها 
رخ داده است. وى خاطرنشان كرد: به طور مثال در ماجراى بنيتا اگر خانواده 
به توصيه پليس كه عنوان مى كند هنگام بستن در پاركينگ و خروج از خودرو 
بايد ماشين خاموش و سويچ برداشته شود، توجه مى كردند شايد اين اتفاق  
رخ نمى داد. فرمانده انتظامى مشــهد با تأكيد بر اينكه با برخى از مراقبت ها و 
پيشگيرى ها مى توان جلوى بســيارى از اتفاقات ناگوار را گرفت، افزود: اينكه 
كودكان طلا و جواهر داشته باشند، عاملى تحريك كننده براى مجرمان است و 

خانواده ها بايد به شدت از اين موضوع پرهيز كنند.
شايان ذكر است، ركنا گزارش داده بود كه دختربچه 3 ساله اى پس از 6 ساعت 
گم شــدن در پارك پرديس قائم مشهد در حالى كه شلوارش خونى بود توسط 
مأموران كلانترى پيدا شد. معاينات انجام شده در يك مركز درمانى تأييد كرد كه 
اين كودك مورد آزار و اذيت جنسى واقع شده است اما خانواده اين كودك اعلام 

كردند كه به خاطر مشكلات مالى، نمى توانند به پزشكى قانونى مراجعه كنند.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

خط قرمز: داماد عصبانى كــه در اقدامى جنون آميز 
همســر و مادر زنش را در بلوار تعــاون تهران با ضربات 
متعدد چاقو به قتل رســانده در دادســراى امور جنايى 
بازجويى شــد و ادعا كرد كه افسردگى دارد و از تنهايى 
مى ترسد. همســرش او را تنها گذاشته بود و باعث اين 
اتفاق شد. اين حادثه ساعت 9:30روز شنبه 14 مردادماه 
در خانــه اى حوالى بلوار تعاون رخ داد كه در جريان آن 
مرد جوانى به نام اســماعيل در اقدامى هولناك همسر 
و مادر زنــش را با چاقو به قتل رســاند و پدر زنش را نيز 
به شدت زخمى كرد. قاضى دشتبان، بازپرس ويژه قتل 
دادســراى امور جنايى تهران با تماس تلفنى مأموران 
كلانترى 133 شــهر زيبا در محل حادثه همراه تيمى 
از كارآگاهان اداره دهــم به تحقيق پرداخت. متهم كه 
در محل حادثه خودش را تســليم پليس كرده بود، به 
قتل همســر و مادر زنش اعتراف كرد و مدعى شــد به 
خاطــر دخالت هاى خانواده همســرش دســت به اين 
جنايت زده اســت. صبح ديروز متهــم براى تحقيقات 
بيشتر به دادســراى امور جنايى تهران منتقل شد. وى 
در بازجويى ها به جرم خود اقرار كرد. متهم به دســتور 
قاضى دشتبان براى بررسى سلامت روحى و روانى اش به 

پزشكى قانونى معرفى شد.
خبرنگار خط قرمزگفت وگوى كوتاهى با متهم داشت كه 

در ادامه مى خوانيد:

*چه شد كه همسر و مادر زنت را به قتل رساندى ؟ 
آن هــا در زندگى ام دخالت مى كردنــد، به طورى كه از 

كارهاى خانواده اش خسته شده بودم.

*همسرت وابســته به پدر و مادرش بود ؟ بله. او 
خيلى پدر و مادرش را دوســت داشت، به همين خاطر 
هميشه به حرف هاى آن ها توجه و دخالت هاى آن ها را 

قبول مى كرد.

*چه دخالت هايى  مى كردند؟ دخالت هاى معمولى. 

مثلاً من دوســت نداشتم او به عروسى برود، اما مادرش 
او را به عروســى برد و شب هم خانه آن ها خوابيد و مرا 

تنها گذاشت.

*شــما مخالفت كردى ؟ نه.دلش مى خواست كه به 
عروسى برود من به او حرفى نزدم. 

*چرا ؟ من همســرم را خيلى دوست داشتم، به همين 
دليل با كارهايش مخالفت نمى كردم، اما به او مى گفتم 

كه مادرش در زندگى ما دخالت مى كند.

*از تنهايى مى ترسى ؟ نه كه بترسم. اما دوست ندارم 
تنها بمانم. شب ها نمى توانم بخوابم. با ضرب و زور قرص 

خوابم مى برد. 

*چرا ؟ من مدتى اســت بيمــارى روحــى و روانى و 
اسكيزوفرنى دارم. به خاطر همين بيمارى يك هفته هم 
در بيمارستان بسترى شدم. پزشك براى من دارو تجويز 
كرد، اما داروها فايده ا ى نداشت. من دو سال است شب ها 
نمى خوابم و به همين دليل هميشه عصبانى هستم. حتى 

قرص خواب هم بخورم خوابم نمى برد.

*شيفت شب كار مى كردى ؟ بله. من و همسرم هر 
دو كارمند اداره پست بوديم. به خاطر نگهدارى از پسرم 
من شيفت شــب كار مى كردم و همسرم شيفت صبح 

كار مى كرد.

*همسرت به خاطر شيفت شب مخالفت نمى كرد ؟ 
نه. با هم توافق كرده بوديم. همسرم خيلى خوب بود و 
واقعاً مرا تحمل مى كرد. من مشــكل عصبى دارم و اين 
مشــكل از دوران كودكى همراه من بود. پس از ازدواج 
دو بار خودكشــى كردم، اما زنده ماندم و همسرم از من 

پرستارى كرد تا خوب شدم.

*پس چرا همســر و مادر زنت را كشتى ؟ سكوت 
مى كند و نفس عميق مى كشد. 

*دربــاره روز حادثه توضيح مى دهيد؟ روز حادثه 

صبح به خانــه پدر زنم رفتم و صبحانــه خوردم. با هم 
مشاجره داشتيم تا اينكه پسرم را به خانه خواهرم بردم 
و دوباره به خانه پدر زنم برگشــتم. دوباره با هم مشاجره 
كرديم كه پدر زنم از دخترش دفاع كرد. خيلى عصبانى 
شــدم و با چاقو به او حمله كردم. وقتى پدر زنم زخمى 
شــد، مادر زنم را با چاقو زدم و در ادامه هم همســرم را 
زخمى كردم. همســرم به داخل حياط فرار كرد و من 
هم دنبالش كردم و دوباره به خانه برگشتم كه پدر  زنم به 
داخل كوچه رفته بود و من دوباره مادر زنم را با چاقو زدم.

*چرا فرار نكردى ؟ من اشتباه كردم. يعنى آن لحظه 
اصلاً در حال طبيعى نبودم. اصلاً نمى دانســتم كه چه 
كار انجــام مى دهم. مثل كتاب هــا كه مى گويند خون 
جلوى چشم هايم را گرفته بود فقط دلم مى خواست از 
آن موقعيت بيرون بيايــم كه خب اين اتفاق افتاد. بايد 
مجازات شــوم. به همين خاطر فــرار نكردم تا مأموران 

رسيدند.

*فكر مى كنى خانواده همسرت رضايت بدهند ؟ 
دوســت دارم تاوان كارم را بدهم و اصلاً به فكر رضايت 

نيستم.

*الان چه احساسى دارى ؟ پشــيمان هستم. همه 
چيز يك دفعه خراب شــد. اصلاً الان نمى توانم به هيچ 
چيزى فكر كنم. فقط جز به جز اتفاق هاى آن روز را مرور 

مى كنم و به خودم لعنت مى فرستم.

گفت و گوى قدس با داماد قاتل

فرار سارق خانه مديران نفتى خون جلوى چشمم را گرفت و مادرزنم را كشتم
با دو گلوله در بدن

ســارق  قرمز:  خط 
خانه هاى  حرفــه اى 
شركت نفتى با وجود 
اينكــه هــدف گلوله 
پليس قــرار گرفت از 
محل حادثه گريخت. 
چنديــن  گــزارش 
ســرقت از خانه هاى 

شــركت نفتى منطقه 
حفاظت شــده آبادان موجب شــد تا ســرهنگ سيد محسن 
تقى زاده، رئيس پليس شهرســتان آبادان دســتگيرى سارق 

را در دســتور كار مأموران تجســس كلانترى 11 وليعصر قرار 

دهد كه دراين راســتا مأموران تجسس كلانترى 11 وليعصر 
همــراه رئيس كلانترى ضمن حضور در محل وقوع ســرقت و 
تحقيق از مالباختگان متوجه اين موضوع شــدند كه سارق در 

منطقه حفاظت شده بريم كه خانه هاى مسكونى شركت نفت 

و همچنين خانه هاى تمامى مديران و مســئولان شهر دراين 

منطقه است و اين مناطق محصور شده و داراى درهاى خروجى 
ورودى كنترل شده است.

تحقيقات پليســى نشان داد كه حراست اين منطقه به صورت 

24 ســاعته گشــت زنى مى كند، اما با اين وجود دزد حرفه اى 
توانسته است به اين منطقه ورود كند و خانه هايى كه ساكنان 

آن براى سفر از منطقه خارج شده بودند با تخريب در وارد شود 

و اقدام به ســرقت طلاجات و لــوازم گران قيمت پنج خانه در 
اين منطقه كند.

مأموران ضمن بازبينى دوربين هاى مداربسته توانستند چهره 

يكى ازســارقان را جلوى در خانه يكى از مالباختگان شناسايى 
كنند.

مرد ســارق بلافاصله پس از ورود چراغ خانه ها را خاموش كرد 

و در ســرقت هاى ديگر نيز همســايه ها ابتدا متوجه خاموش 

شــدن چراغ خانه شــده بودند و گمان مى كردند كه صاحب 
خانه بازگشــته كه در نهايت شب گذشــته مأموران تجسس 
كلانترى 11 وليعصر در حال گشــت زنى بصورت نامحسوس 

در منطقه بريم بودند كه ســارق را با يك موتورسيكلت تريل 
مشاهده كردند.

بلافاصلــه وى متوجه حضور پليس در منطقه شــد و از محل 

فرار كرد امــا درتعقيب و گريز طولانى مأموران ضمن چندين 

بار اخطار ايســت به متهم و عدم توجــه وى به فرمان پليس 

در نهايت مأموران ضمن قانون بكارگيرى ســلاح و با شــليك 
تيرهوايى به سمت متهم، دو تير به متهم اصابت كرد اما متهم 

با وجود زخمى شدن با استفاده از تاريكى شب و رساندن خود 

به نخلستان ها موفق به فرار شد كه تلاش براى دستگيرى وى و 

به دليل اينكه متهم زخمى است و امكان دارد به بيمارستان ها 
يا مراكز درمانى مراجعه كند ادامه دارد.

ســارق   
خانه هاى  حرفــه اى 
شركت نفتى با وجود 
اينكــه هــدف گلوله 
پليس قــرار گرفت از 
محل حادثه گريخت. 
چنديــن  گــزارش 
ســرقت از خانه هاى 

شــركت نفتى منطقه 

خط قرمز- مهدى كاهانى مقدم: يك مجرم ســابقه دار كه 
اندك زمانى پــس از آزادى از زندان ده ها مورد ســرقت باترى 
خودروهاى سوارى را مرتكب شده بود، بار ديگر در چنگ قانون 
گرفتار شــد. گزارش خبرنگار ما به نقل از رئيس پليس مشهد 
حاكى است، دستگيرى اين سارق حرفه اى پس از اعلام گزارش 
سرقت هاى سريالى باترى و رايانه خودروهاى سوارى در محدوده 
بلوار حكمت و شهرك مهرگان مشهد، در دستوركار پليس قرار 
گرفت. سرهنگ محمد بوستانى گفت: در همين راستا مأموران 
دايره تجسس و آگاهى كلانترى مهرگان مشهد با اجراى طرح 
تشديد مبارزه با سرقت هاى شبانه و پيگيرى سرنخ هاى به دست 
آمده در بررسى محل هاى سرقت، توانستند يكى از عاملان اصلى 
اين ســرقت ها را چهره زنى و شناســايى كنند. وى افزود: متهم 
كه ســارقى سابقه دار است، سال گذشــته نيز به جرم 18 فقره 
سرقت باترى و رايانه خودرو دستگير و با حكم قضايى روانه زندان 

شــده بود. اين فرد كه به تازگى از حبس آزاد شده، دوباره نقشه 
سرقت هاى شبانه خود را عملى كرده است. رئيس پليس مشهد 
خاطرنشان كرد: مأموران كلانترى مهرگان با كنترل و بررسى  هاى 
نامحســوس اين ســارق حرفه اى را در حال ارتكاب جرم به دام 
انداختند. او كه در برابر شــواهد و ادلــه موجود، راهى جز بيان 
حقيقت نداشت، ضمن معرفى مالخر اموال مسروقه به 30 فقره 
ســرقت باترى و رايانه خودروهاى سوارى پس از آزادى از زندان 
تاكنون اعتراف كرد. به گفته سرهنگ بوستانى تحقيقات از اين 
سارق حرفه اى همچنان در حال انجام است. مالخر اموال مسروقه 
نيز كه از اتباع خارجى و داراى پنج فقره سابقه كيفرى است، در 
عمليات ضربتى پليس به دام افتاد كه در بازرسى از مخفيگاه او، 
پنج باترى سرقتى خودرو كشف شــد. وى افزود: اين متهم در 
زمان دستگيرى پيشنهاد 25 ميليون ريال رشوه به مأموران داد 

كه اين موضوع پرونده مالخر را سنگين تر كرده است.

سارق شب رو 
اعتراف كرد

سرقت
 30 باترى و 

رايانه خودرو 
پس از آزادى



خط هشدار

سارق بى رحم 
تمام جهيزيه دختر دم بخت رادزديد 

خط قرمز: دزد جهيزيه دختر جوان در عمليات غافلگيرانه دستگير شد. 
رئيس پايگاه دوم پليس آگاهى تهران بزرگ گفت: شكوائيه فردى در خصوص 
ســرقت جهيزيه دخترش از انبارى خانه مســكونى به اين پايگاه ارجاع شد و 

مأموران انتظامى دستگيرى سارق يا سارقان را در دستور كار قرار دادند. 
وى با اشاره به انجام تحقيقات ميدانى و بدست آوردن مشخصات و چهره سارق 
تصريح كرد: متهم كه از سارقان داراى سابقه بوده، در يك عمليات غافلگيرانه 
دستگير و به پايگاه انتقال داده شد و سارق در بازجويى اوليه به 12 فقره سرقت 

اعتراف كرد. 
وى در پايان خاطر نشان كرد: تا كنون پنج نفر از مالباختگان شناسايى و متهم 

براى سير مراحل قانونى تحويل مرجع قضائى شد.

تغيير رئيس پليس خراسان رضوى واصفهان 
خط قرمز:  با حكم فرمانده ناجا سردار معصوم بيگى به سمت فرمانده انتظامى 
اصفهان  و ســردار قادر  كريمى به ســمت فرمانده انتظامى خراســان رضوى 
منصوب شــدند. پيش از اين سردارمعصوم بيگى جانشين پليس پيشگيرى و 

سردار كريمى جانشين تهران بزرگ بودند.
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خط قرمز: پسر جوان كه پس از آشنايى با يك 
زن متأهل در بى تالك دلباخته او شده و پس از 
شنيدن جواب رد از اين زن دست به جنايت زده 

بود در دادگاه پاى ميز محاكمه ايستاد. 
اين متهم گفت: پس از شليك شبانه به زن جوان 

و شوهرش قصد خودكشى داشته است.
ســاعت 2 بامداد هجدهم خرداد 93 ســاكنان 
كوچه بهــروز در خيابان وليعصــر بالا تر از پل 
پارك وى صداى شليك هاى پياپى چند گلوله را 
شنيدند و و وقتى هراسان از خانه هايشان خارج 
شدند با مرد سياهپوشــى روبه رو شدند كه در 

تاريكى شب پنهان شد.
اهالى كوچه بهروز با پيكرهاى خونين يك زن و 
مرد جوان روبه رو شدند كه مقابل ساختمان دو 

طبقه متعلق به يك شركتى بازرگانى رها شده 
بودند. مأموران كلانترى 101 تجريش و اورژانس 
بلافاصله در محل حاضر شدند و پيكر نيمه جان 
اين زن و مرد به بيمارستان منتقل شد. زن جوان 
به نام ليلا كه مورد اصابت چهار تير قرار گرفته 
بود به كام مرگ فرو رفت اما شــوهرش معجزه 

آسا زنده ماند و تحت درمان قرار گرفت.
پليس در تحقيقات دريافت اين زوج ســرايدار 
شــركت بازرگانــى بودند واز چهارمــاه قبل از 
شهرستان مينودشت به تهران آمده بودند. آن ها 
نيمه شب هنگام ورود به شركت مورد حمله يك 

مرد سياهپوش قرار گرفته اند.
شــوهر ليلا به نام بنيامين پــس از ترخيص از 
بيمارســتان به مأموران گفت: من و همســرم 

4ســال بود كه عقد كرده بوديم. اما چون كار 
درســت و حسابى نداشــتم براى كار به تهران 
آمديم و به عنوان ســرايدار در شركت بازرگانى 
مشغول كار شديم. آن شب ميهمان خانه يكى از 
دوستانم بوديم. اما وقتى بازگشتيم و وارد كوچه 
شديم با يك مرد سياهپوش كه نقاب به صورت 
داشت روبه رو شديم. من و همسرم مى خواستيم 
وارد شــركت شــويم كه او به ما شليك كرد و 

گريخت.
پليس در بررسى هاى بعدى به رابطه پنهانى ليلا 
و يك مرد جوان به نام مجيد در فضاى مجازى 
پى برد و پيام هاى رد و بدل شــده بين آن ها را 
به دســت آورد. به اين ترتيب مجيد 25ســاله 
بازداشت شد و به شليك شبانه اعتراف كرد. اين 
متهم هربار انگيزه متفاوتى را براى اين جنايت 

عنوان كرد و به بازسازى صحنه جرم پرداخت.
وى ديروز در شــعبه هشتم دادگاه كيفرى يك 
استان تهران به رياست قاضى حسين اصغرزاده 
و بــا حضور يك مستشــار پــاى ميز محاكمه 

ايستاد. در ابتداى اين جلسه پدر و مادر قربانى 
در جايــگاه ويژه ايســتادند و براى مجيد حكم 
قصاص خواســتند. پدر ليلا گفت: مجيد جوان 
اســت و نمى خواهم اعدام شود اما چون هر بار 
انگيزه متفاوتى را براى اين جنايت اعلام كرده و 

حقيقت را نمى گويد براى او قصاص مى خواهم.
سپس متهم به تشريح جزئيات ماجرا پرداخت. 
وى گفت: مدتى بود در بى تالك با ليلا آشــنا 
شده بودم. من چندبار به ملاقات او رفتم و به او 
علاقمند شدم. من نمى دانستم او متأهل است اما 
وقتى ماجرا را فهميدم او برايم درد دل كرد. ليلا 
مى گفت شوهرش مرد بد اخلاقى است و اجازه 
نمى دهد او از خانه خارج شود. ليلا مى خواست 
از شــوهرش جدا شود اما همسرش مخالف اين 

جدايى بود.
وى ادامه داد: حتى ليلا يكبار از من خواست تا به 
محل زندگى پدر و مادر او در شهرستان بروم و با 
آن ها صحبت كنم. من هم به مينودشت رفتم اما 
پدر او مرا نصيحت كرد تا دست از سر دخترش 

بردارم. آخرين بار ليلا تماس گرفت و گفت بهتر 
اســت رابطه مان را تمام كنيم. او گريه مى كرد 
و مى گفت شــوهرش راضى به طلاق نمى شود. 
او از من خواست دفترچه خاطرات مشتركمان 
را بــه او بدهم. من هم براى پس دادن دفترچه 
خاطرات مقابل در شركت رفتم. اما همراه خودم 
اسلحه برداشته بودم. من به محض روبه رو شدن 
با ليلا و شوهرش به سمت آن ها شليك كردم. 
مى خواســتم خودم را هم بكشم اما ترسيدم و 

منصرف شدم.
وى در حالى كه اشــك مى ريخــت گفت: باور 
كنيد من عاشق ليلا بودم و زندگى بدون او برايم 
بى معنا بود. در اين بين همسر ليلا برخاست و 
گفت: چند ماه قبل وقتى من و پدر ليلا به ماجرا 
پى برديم از مجيد شــكايت كرديم. او هم تعهد 
داد ديگر مزاحم همسرم نشود اما با نقشه قبلى 
اسلحه به دست گرفت تا من و همسرم را بكشد. 
در پايان اين جلسه هيئت قضايى وارد شور شد 

تا رأ ى صادر كند.

پايان عشق سياه مرد جوان با هفت تيركشى در خيابان

دستگيرى سارقى كه 
به جان يك خانه افتاده بود 

خط قرمز: سارقى كه يك خانه خالى از سكنه را در مشهد 
غارت كرده بود، به دام افتاد.

سركلانتر جنوب پليس مشهد با اعلام اين خبر گفت: مرد 
جوانى كه چند فقره سابقه كيفرى دارد از چندى قبل نقشه 
سرقت از خانه هاى خالى از سكنه را در مشهد طراحى كرد. 
وى افزود: متهم و همدستش منزلى مسكونى را كه مالك 
آن چندوقت قبل فوت كرده بود، شناســايى كرده بودند. 
آن ها با ورود به اين منزل در چند نوبت تمامى لوازم خانه 
و همچنين با برش لوله هاى آب و گاز و حفاظ هاى پنجره 
به جان اين منزل خالى از سكنه افتاده و همه گونه سرقت 

مى كردند. 
وى خاطرنشان كرد: مأموران كلانترى شهيد فياض بخش، 
اين ســارق حرفه اى را دستگير كردند كه تحقيقات براى 
دســتگيرى همدست او و كشف ســرقت هاى انجام شده 

توسط آن ها ادامه دارد.
* كيف قاپ موتورسوار زمين گير شد 

جانشين رئيس پليس مشهد از دستگيرى يك كيف قاپ 
موتورســوار خبر داد و گفت: يك جوان موتورسوار، كيف 
دستى خانمى 40 ساله را هنگام خروج از يك هتل آپارتمان 

در خيابان سرخس، قاپيد و اقدام به فرار كرد. 

خط خبر

 چهار شنبه 18 مرداد 1396 
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مردى  4 سال بعد از قتل زنش 
پسرش را كشت 

خط قرمز: مرد ميانســال كه 4ســال پس از 
قتل همســرش و جلب رضايت اولياى دم،پسر 
نوجوانش را مقابل چشــمان دخترش و به طرز 
فجيعى كشــته بود با حكم قضايى به 10 سال 
زندان، دو سال تبعيد و پرداخت ديه محكوم شد. 
احمد 47ســاله در سال 90 همســرش به نام 
مهتاب را نيمه شب خفه كرد وچند ضربه چاقو 
بــه او زد. اين مرد كه جنايت خانوادگى را مقابل 
چشمان دختر و پســر نوجوانش رقم زده بود با 
جلب رضايــت اولياى دم از قصاص رهايى يافت 
و يازدهم تيرماه ســال 94جنايت فجيع ديگرى 
را رقم زد. احمد اين بار مقابل چشمان دخترش 

مريم، پسر 14ساله اش به نام ميثم را كشت.
وى هفته گذشــته در شعبه دهم دادگاه كيفرى 
يك استان تهران پاى ميز محاكمه ايستاد و گفت: 
من همسرم را به خاطر مسائل ناموسى كشتم و 
رضايت اولياى دم را هم جلب كردم اما نمى دانم 
چرا دست به قتل پســرم زدم.روزها كه سر كار 
مى رفتم دختر و پسرم را به خانه مادرم مى بردم. 
مادرم پير و ناتوان بود وروى ويلچر مى نشســت.

اما من بارها ديده بودم پسرم مادر پيرم را اذيت 
مى كند. ميثم عصاى مادرم را بر مى داشــت و به 
ســر و صورت مادر پيرم مى زد. گمان مى كردم 
ميثم مى خواهد با اين كار مرا آزار دهد. من حتى 
بعضى شــبها فكر مى كردم پسرم مى خواهد مرا 
بكشد. وى در تشريح جزئيات جنايت گفت: آن 
شب تحت تأثير مصرف مواد بودم كه فكر كردم 
پسرم قصد كشتن مرا دارد. به همين خاطر او را 
خفه كردم. من از فريادهاى دخترم به خودم آمدم 

و همسايه ها را مقابل در خانه ديدم.

خط قرمز: مرد جوان در ســقوط از يك پل عابرپياده به كام مرگ 
فرو رفت.در حال حاضر تحقيقات براى شناســايى هويت متوفى و 
كشف علت وقوع حادثه از سوى كارآگاهان اداره دهم پليس آگاهى 

ادامه دارد.
ساعت 9:35 دقيقه ماموران پليس در جريان سقوط مرگبار مرد جوانى 

از بالاى يك پل عابرپياده در نزديكى ميدان رسالت قرار گرفتند.
با اعلام اين خبر بلافاصله عوامل كلانترى در محل حادثه حاضر شدند 
و با مشاهده پيكر بى جان مرد جوان بازپرس كشيك قتل پايتخت را 

در جريان ماجرا قراردادند.
تحقيقات اوليه نشــان از آن داشــت كه مرد جوان كــه از بالاى پل 
عابرپياده به پايين سقوط كرده است هيچ مدرك شناسايى همراهش 
نيســت تنها يك گوشى موبايل و 3 هزار تومان پول در بازرسى بدنى 

از وى به دست آمد.
بنابر آخرين خبرها ســاعتى بعد از اين حادثه، زن جوانى هم خود را 
از بالاى پل رســالت به پايين پرتاب كرد و جان باخت. هنوز مشخص 
نيســت كه ميان اين مرد و زنى كه بعد از وى اقدام به خودكشى كرد 

نسبت يا رابطه اى وجود دارد يا خير.

سقوط مرگبار يك مرد 
و يك زن از پل رسالت



سلطانى فر با «فساد در ورزش» و « اساسنامه فدراسيون ها» رأى  اعتماد مى  گيرد؟

پاشنه آشيل آقاى ورزش در بهارستان
 فوتبال  سينا حسينى   رئيس دولت دوازدهم سيد 
مسعود سلطانى فر را به عنوان هشتمين وزير پيشنهادى 
دولت به بهارستان معرفى كرد تا او به عنوان چهارمين وزير 
ورزش و جوانان بتواند از بهارستان راى اعتماد بگيرد و بر 
كرســى وزارت ورزش و جوانان تكيه زند. هرچند دولت 
روحانى از بدو فعاليت كابينه يازدهم در حوزه ورزش توفيق 
چندانى در جلب نظر نمايندگان مجلس نداشت و با رد سه 
وزير پيشــنهادى اش چالش بزرگى را براى انتخاب وزير 
ورزش و جوانان پشت ســر گذاشت و محمود گودرزى را 
قبل از پايان كار به دليل استيضاح مجلس از دست داد اما 
روحانى اميدوار است بتواند با تكيه بر عملكرد شش ماهه 

مسعود سلطانى فر راى اعتماد او را 
از بهارستان بگيرد .

در اين بين نبايد فراموش كنيم 
كه وزير پيشنهادى رئيس جمهور 
در حــوزه ورزش و جوانــان در 
كابينه دوازدهــم  با چالش هاى 
بزرگى براى كســب راى اعتماد 
مجــدد مجلس پيش رو اســت. 
نخســتين چالشــى كه او براى 
گرفتن راى اعتماد پيش رو دارد 
موضوع اساسنامه فدراسيون ها و 
تلاش تيــم مديريتى فعلى براى 
تغيير ســاختار است. هرچند كه 
مديــران دولتــى از اين موضوع 
اســتقبال كردند اما منتقدان نه 
تنها از اين مساله استقبال نكردند 
بلكه بــه عنوان يك نقطه تاريك 
در مديريت سلطانى فر از آن نام 
مى برنــد. دومين نكته اى كه به 
نظــر مى آيد براى ســلطانى فر 
به دردســرى بزرگ تبديل شود 

موضوع قراردادهاى نجومى فوتباليستهاى ليگ برترى به ويژه ريخت و پاش هاى 
دو باشگاه استقلال و پرسپوليس در فصل نقل و انتقالات است. بى شك منتقدان 
دانه درشت آقاى وزير در مجلس روز راى اعتماد به صورت كاملا مشخص در اين 

خصوص بار ديگر مخالفت خود را مطرح خواهند كرد.

سومين نكته اى كه به نظر براى مسعود سلطانى فر مى تواند چالش 
جــدى ايجاد كند، موضوع عدم اختصــاص بودجه هاى مصوب به 
ادارات كل استان ها خواهد بود. از ابتداى سال جارى تاكنون بيشتر 
رشته هاى ورزشــى در استان ها با بحران بى پولى رو به رو بودند 
كه اين مساله مى تواند نمايندگان حوزه هاى انتخابيه را با واكنش 
منفى رو به رو كنــد تا آقاى وزير براى جلب راى مثبت مجلس با 

مشكل رو به رو شود.
موضوع دخالت در نتايج انتخابات برخى فدراسيون هاى ورزشى و 
اختلاف با مسئولان كميته ملى المپيك و پارالمپيك نيز مى تواند 
از چالش هاى پيش روى وزارت ورزش و جوانان به حســاب آيد به 
ويژه كه به تازگى ديوان عدالت ادارى نتيجه انتخابات تيراندازى را 
مردود اعلام كرد و تاكيد كرد بايد ظرف مدت ده روز انتخابات اين 
فدراســيون مجددا برگزار شــود در غير اين صورت همچنان سيد 
مهدى هاشمى رئيس اين فدراسيون خواهد بود. در اين ميان البته 
نبايد از ياد برد كه وزارت ورزش با پرونده قطور فساد در ورزش هم دست و پنجه 
نرم مى كند كه هنوز نتوانســته كميسيون فرهنگى مجلس را در حل و فصل آن 
قانع كند. به طور حتم بحث فساد در ورزش به پاشنه آشيل وزير در گرفتن راى 

اعتماد تبديل خواهد شد.

اعلام رقم جديد كمك هاى مالى 
هواداران پرسپوليس

ورزش: رقم جديد كمك هاى مالى هواداران پرســپوليس به اين 
باشگاه اعلام شد. باشگاه پرسپوليس رقم جديد كمك هاى مردمى 
هواداران اين تيم را تا ديروز اعلام كرد و بر اين اساس تا تاريخ 16 
مردادماه مبلغ ســه ميليارد و 823 ميليون و 89 هزار و 258 ريال 
به حســاب اين باشگاه واريز شده است. باشگاه پرسپوليس اميدوار 
است اين رقم همچنان افزايش پيدا كند هر چند در روز هاى اخير 

اين روند به كندى صورت گرفته است. 

انصارى فرد به دنبال برگشتن به 
اوساسونا اسپانيا 

ورزش: ســايت multi-news يونان نقل كرد با چشم پوشى از 
تمام بحث هايى كه درباره جدايى كريم انصارى فرد، مهاجم ايرانى 
المپياكوس شنيده مى شود، بحث برگشتنش به اسپانيا نيز مطرح 

شده است.

بارانى بازى با ذوب آهن را از دست داد
تســنيم: هافبك تيم فوتبال پيكان نمى تواند تيمش را در ديدار 
مقابل ذوب آهــن همراهى كند.محمدصادق بارانى، هافبك دفاعى 
تيــم فوتبال پيــكان از ناحيه كف پا مصدوم اســت و با غيبت در 

تمرينات، مشغول درمان مصدوميتش است.
بارانــى در بازى بعدى تيمــش برابر ذوب آهن قــادر به همراهى 
پيكانى ها نخواهد بود، اما تلاش مى كند در ديدارهاى آتى به ميدان 

برود.

يركويچ: غافلگيرى ليگ خواهيم بود
ايسنا: گــوران يركويچ، مهاجم صربستانى - فرانسوى تيم فوتبال 
ســياه جامگان درباره كار كردن با اكبر ميثاقيان گفت: از زمانى كه 
ميثاقيان به تيم اضافه شــد، نظر مثبتى نســبت به ايشان داشتم. 
انرژى مثبت، جنگجو بودن، علاقه به ماجراجويى و عشــق به تيم 
ميثاقيان بود كه به ما كمك كــرد تا بتوانيم در ليگ برتر بمانيم. 
بــدون ميثاقيان قطعا اين فصل را بايد در ليگ يك پشــت ســر 

مى گذاشتيم. 
او در پايــان درباره جايگاه پايانى ايــن تيم در جدول تصريح كرد: 
ما مى توانيم غافلگيرى ليگ هفدهم باشــيم و گرفتن 4 امتياز از 6 

امتياز نخست، اين حرف من را اثبات مى كند.

ايران پوريان: چاره اى جز شكست دادن 
استقلال نداريم

تســنيم: ايران پوريان از آمادگى تيمش براى تقابل با اســتقلال 
تهران در هفته ســوم ليگ برتر ياد كرد و گفت: ما بازى سختى در 
پيش داريم و طبيعتاً اســتقلال هم با توجه به اينكه تا حالا بردى 
به دســت نياورده است، براى پيروزى قدم به زمين مى گذارد. آنها 
تيم باكيفيتى دارند، ولى تراكتورسازى هم تيم كوچكى نيست. اين 
درست است كه در ورزشگاه آزادى بازى مى كنيم، ولى چاره اى جز 

شكست دادن استقلال در ورزشگاه آزادى نداريم.

پول نرسد اعتصاب جدى است
ملاقات شبانه منصوريان با افتخارى

ورزش: بازيكنان استقلال مدت هاست كه پولي نگرفته اند و به اين 
وضعيت بارها معترض شده اند و حتي تهديد به اعتصاب كرده اند.

روز گذشته بازيكنان به سراغ عليرضا منصوريان رفتند و با انتقاد از 
رفتارهاي رضا افتخاري اعلام كردند كه مديرعامل باشگاه پاسخي 
به آنها نمي دهد و در دســترس نيست! در همين راستا منصوريان 
 جلســه اي با افتخاري برگزار كرد و در اين خصوص با مديرعامل 
باشگاه به صحبت پرداخت.سرمربي آبي ها در اين جلسه درخواست 
كرد مبلغي تهيه شود و بين بازيكنان توزيع شود تا نفرات تيم كمي 
به آرامش برســند و روي بازي هاي آينده تمركز كنند و استقلال 

با كسب نتايج بهتر به وضعيت خود در جدول سر و سامان دهد.

نتايج هفته اول ليگ دسته يك كشور
جنوبى ها مقتدرانه شروع كردند 

ورزش : هفته نخست رقابت هاى ليگ آزادگان عصر دوشنبه كليد 
خورد كه در مهم ترين ديدارها ملوان با يك گل از ســد برق جديد 
شيراز گذشت ، شهردارى ماهشهر با چهار گل راه آهن يزدان را در 
هم كوبيد و نفت مسجد سليمان ماشين سازى تبريز را مغلوب كرد. 
نكته جالب درباره راه آهن، حضور 10 نفره آن ها مقابل شــهردارى 
ماهشــهر بدون حتى يك نفر بازيكن ذخيره بود. هنوز مشــخص 
نيســت كه چرا راه آهن با اين شرايط و در توقيف دادستانى بودن، 

مجوز حضور در ليگ يك را كسب كرده است.
نتايج كامل بازى ها: 

راه آهن  0 - 4 شهردارى ماهشهر
 ملوان  1 - 0 برق جديد شيراز

  شهردارى تبريز 0 - 1مس كرمان
 خونه به خونه 1 - 1مس رفسنجان

 آلومينيوم اراك 0 - 0صباى قم
 فجر سپاسى  0 - 1 بادران تهران

  گل گهرسيرجان 1 - 1اكسين البرز
  ايران جوان بوشهر 0 - 1 نساجى مازندران

 نفت  م.سليمان 3 - 0 ماشين سازى تبريز

ضد حمله

چمنيان: شناخت خوبى از رقيبان تيم ملى در 
جام جهانى داريم

ايسنا: ســرمربى تيم ملى زير 17 سال كشورمان درباره وضعيت اين تيم در 
آســتانه آغاز رقابت هاى جام جهانى زير 17 ســال هند، گفت: اردوى اين تيم 
به زودى آغاز مى شــود و در ايــن اردو بازيكنان ليگ برترى را در اختيار داريم 
البته يونس دلفى بعد از برگزارى بازى استقلال و خوزستان به جمع ما اضافه 
مى شود. روند تيم بسيار خوب است و بازيكنان از نظر تاكتيكى شناخت خوبى 
از هــم دارند. ما بازى هاى آلمان، گينه و كاســتاريكا را هم تماشــا كرده ايم و 

تمرين هاى مان را بر اساس بازى آن ها برگزار مى كنيم.
عباس چمنيان درباره بازى با فرانسه و مكزيك در كشور اسپانيا در فاصله چند 
روز مانده به رقابت هاى جام جهانى هند، گفت: اين دو بازى كمك بسيار زيادى 

به ما مى كند و براى تيم ملى بسيار مثمرثمر است. 

طاهرى: از همه مى خواهم به پرسپوليس نگاه 
ملى داشته باشند

ايسنا: على اكبر طاهرى سرپرست باشگاه پرسپوليس درباره آخرين وضعيت پرونده 
مانوئل ژوزه، اظهار كرد: تا امروز راى دستياران اين مربى صادر شده است كه باشگاه 
چيزى بالغ بر 400 هزار يورو بايد به آن ها پرداخت كند. البته ما استعلام گرفته ايم تا 
ببينيم چقدر زمان براى پرداخت اين پول داريم كه هنوز پاسخ ما را نداده اند. او درباره 
اين كه آيا براى تامين اين پول اقدامى كرده اســت گفت : در تلاش هستيم كه اين 
پول را جور كنيم. تا به حال با اشخاص مختلفى از جمله نمايندگان مجلس شوراى 
اســلامى ديدار داشتيم تا بتوانيم اين مبلغ را تهيه كنيم. حتى با دكتر سلطانى فر 
هم جلســاتى را برگزار كرديم و در اين باره صحبت هايى هم داشته ايم. من از همه 
مى خواهم، چه دولت و چه نمايندگان مجلس شوراى اسلامى و هر كسى كه مى تواند 

درباره اين موضوع به ما كمك كند و به پرسپوليس نگاه ملى داشته باشند. 
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   كمبود بازيكن در تراكتورسازى و مصدوميت متوالى مدافعان وسط اين تيم 

مشكلاتى را براى يحيى گل محمدى در آستانه ديدار تيمش مقابل استقلال 
تهران ايجاد كرده است. 

   محمدرضا ساكت سرپرست دبيركلى فدراسيون فوتبال، نسبت به برخى 

شــايعات غيرموثق درباره ليست تيم ملى واكنش نشان داده و آن را تكذيب 
كرد.

   با نظر لوكا بوناچيچ سرمربى كروات تيم گسترش فولاد، آندرانيك تيموريان 
كه به تازگى به جمع آبى هاى تبريزى اضافه شده، كاپيتان اول اين تيم خواهد 

بود.
   منوچهر نظرى مســئول چينش داوران فوتســال دليل استعفايش از اين 

ســمت را كناره گيرى كامرانى فــر از دپارتمان داورى اعــلام و تاكيد كرد با 
كامرانى فر آمده و با وى نيز مى رود.

   ســيد محمد كاظم ناظم الشريعه، ســرمربى تيم ملى فوتسال كشورمان 

اسامى 18 بازيكن دعوت شده به اردوى تداركاتى اين تيم را كه از 21 تا 23 
مردادماه در مركز ملى فوتبال برگزار مى شود را اعلام كرد.

   محمد ســتارى و مهران درخشــان مهر دو بازيكنان جوان ذوب آهن كه 

با مصدوميت دســت و پنجه نرم مى كنند به تمرينــات گروهى تيم فوتبال 
ذوب آهن اضافه شدند.

   تيم القطر در ديدار تداركاتى با گلزنى محمد طيبى مدافع ايرانى به پيروزى 
پرگلى برابر الشمال رسيد.

   قرار بود تيم ملى نوجوانان در تاريخ 22 مرداد در يك ديدار دوســتانه با 
پرسپوليس بازى كند كه اين مسابقه به دليل اينكه اردوى تيم نوجوانان زودتر 

تمام مى شد لغو شد.
   عليرضا منصوريان قبل از شــروع تمرين ديروز اســتقلال به همراه ديگر 

اعضاى كادر فنى و بازيكنان به ســمت خبرنگاران رفتند  و روز خبرنگار را به 
آنان تبريك گفتند و براى آنان آرزوى موفقيت كردند.

   خسرو حيدرى هافبك تيم استقلال كه به خاطر مصدوميت از ناحيه كشاله 

ران قارد به همراهى آبى پوشان نبود، به تمرينات اين تيم بازگشت. 
   جونيور مهاجم برزيلى تيم فوتبال استقلال خوزستان قرارداد خود را با اين 

تيم به مدت يك سال ثبت كرد.    

جدايى على كريمى از 
دينامو زاگرب 

فــارس: علــى كريمــى، هافبك 
ملى پوش تيم فوتبــال ديناموزاگرب 
كرواســى بــه زودى از تيمش جدا 

خواهد شد.
كريمى كه به تازگى به تركيب اصلى 

تيم ملى رسيده و موفق شده همراه با سعيد عزت اللهى زوج تيم ملى در خط 
هافبك دفاعى را تشكيل دهد، مى خواهد در سال جام جهانى و به منظور باقى 
ماندن در تركيب تيم ملى، در تيمى حضور داشته باشد كه بتواند در تركيب 
اصلى تيم فوق به ميدان رفته و براى تيم باشــگاهى اش بازى كند.كريمى از 
باشگاه هاى بلژيكى، اتريشــى و يونانى پيشنهاد دارد و به زودى اين بازيكن 

ايرانى به يكى از تيم هاى باشگاهى در كشورهاى فوق اضافه خواهد شد.

گل محمدى: قرار 
نيست در همه بازى ها 

ببازيم
ورزش ســه : يحيــى گل محمدى 
سرمربى تراكتورسازى به آينده تيمش 
خوش بين است و ابراز اميدوارى مى كند 
استارت موفقيت هاى تراكتور از بازى با 

استقلال زده شود. وى در پاسخ به اين پرسش كه اگر اين بازى را هم ببازيد حاشيه 
هاى زيادى به سراغ تيم تان مى آيد به اين مساله فكر كرده ايد، گفت: در مرحله 
اول ما اصلا به شكست فكر نمى كنيم. در دو بازى اول هم شايسته شكست نبوديم. 
هوادار فهيم و فوتبال دوســت ما هم اين موضــوع را درك كرده و وقتى 50 هزار 
تماشاگر يك صدا فرياد «عيبى يوخ» سر مى دهند يعنى تيمشان را شايسته شكست 

نمى دانند. بالاخره قرار نيست در همه بازى ها با بدشانسى مواجه شويم.

پهلوان: 
ژنِ رجب زاده متفاوت 

است
ورزش سه: احســان پهلوان شماره 
10 ذوب آهن در فصل جديد كه يكى 
از بازيكنان تاثيرگذار تيمش است و 

ارتباطى صميمى با مهدى رجب زاده كاپيتان تيمش دارد در پاسخ 
به اين پرسش كه راز درخشــش رجب زاده چيست مى گويد: آقا 
مهدى با گلى كه به گسترش فولاد زد باز هم نشان داد كه فوتبال 
به سن و سال نيست. او هنوز هم جزو بهترين ها است. ژن حاج 
مهدى متفاوت است و او همه چيز را در مورد مسائل حرفه اى 
رعايت مى كند. رجب زاده در اين ســن و ســال هم جزو 

بهترين هاى فوتبال ايران است.
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ورزشـــى

در گفت و گوى اختصاصى با قدس

جوادزرينچه: ازاين استقلال تعريف كنم استقلالى نيستم
حميدرضاعرب: دل جواد زرينچه از رفتار مســئولان 
باشــگاه اســتقلال آن قــدر پر اســت كه بســيارى از 

حرف هايش امانت نزد ما باقى ماند. 
آقا جواد بخشــى از حرف هايش را خواست كه رسانه اى كنيم. 
او نه از وضعيت مديريتى اســتقلال راضى است و نه از وضعيت 

فنى اش. 
گلايه هاى او شايد به بعضى ها بربخورد اما حقيقتى است غير 

قابل كتمان...
*آقاى زرينچه شــكايت شــما از استقلال براى 
دريافت مطالبات تــان به بعضى ها برخورده. چرا 

شكايت كرديد؟
اولا كه هنوز اين شــكايت رسمى نشده اما به زودى 
مى شــود. آقايانى كه الان در اســتقلال مســئول 
هســتند هيچ ارزش و احترامى براى من زرينچه 
قائل نيستند. آن وقت ما مدام از خودمان حجب 
و حيا به خــرج مى دهيم و چيزى نمى گوييم. 
اين طور نمى شود كه چون من مراعات حال 
بعضى ها را مى كنم آن ها هم ســوء استفاده 
كنند. باور كنيد چند بار به باشگاه مراجعه 
كــردم تا طلبم را بگيــرم. طلبم را كه 
ندادند هيچ رفتارنامناسبى هم كردند 

كه اين از ندادن طلب بدتر اســت. آخر من تا كى مى توانم ســكوت كنم 
و چيزى نگويم؟

*طلب شما چه قدراست؟
نكته همين جاست كه طلب من چيزى نيست. درحدود50 ميليون تومان 

است.
*گرفتن اين مبلغ براى شما مهم است؟

براى من مهم نيست. اين پول را هم بگيرم تاثيرى در زندگى من نمى گذارد. 
قولش را به كسانى دادم كه نياز دارند.

*آن پيشكسوت ها چه كسانى هستند؟
نام شان مهم نيست. اينكه آن ها نياز دارند و توجهى به آن ها نمى شود مهم 

است. من زرينچه وظيفه دارم به آن ها كمك كنم.
* استقلال وضعيت خوبى به لحاظ امتيازى ندارد. نظرتان را بگوييد 

تا بدانيم شما چه حسى از اين استقلال داريد؟
من حس خوبى از اين استقلال ندارم. تأكيد مى كنم ازاين استقلال.

الان من حرف بزنم مى روند مى گويند مى خواهد جاى منصوريان را بگيرد 
درحالى كه به خداوندى خدا اين طور نيست. من اگرانتقاد مى كنم براى اين 
اســت كه دلم مى سوزد. خداوكيلى شما ازاين استقلال راضى هستيد؟ اين 

استقلال با شما ارتباط برقرار مى كند؟
من اگر از اين اســتقلال تعريف كنم استقلالى نيستم اما بعضى ها دوست 
دارند من زرينچه هر روز در رسانه ها بگويم اين استقلال هيچ جاى كارش 

لنگ نمى زند و تيم خوبى است. نه من نمى توانم.

هافبك پرسپوليس در آزمون بزرگ 

سيامك نعمتى در دو راهى 
مسلمان يا انصارى؟ 

ورزش سه: سيامك نعمتــى به عنوان يكى از خريدهاى جالب توجه در 
نقل و انتقالات به پرسپوليس پيوست و خيلى زود نامش در ليست آسيايى 
اين تيم نيز قرار گرفت تا اعتماد برانكو ايوانكوويچ به اين هافبك ريزنقش 

و تكنيكى مشخص شود.
نعمتى كه با توجه به قابليت هاى فنى توانايى حضور در بيشتر پست هاى 
خط ميانى را داراست، اكنون رقباى سرسختى را پيش روى خود مى بيند. 
بازيكنانــى كه در دو فصل اخير با حضــورى ثابت در تركيب اين تيم از 
جايگاه  ويژه اى نزد برانكو برخوردار شــده و عبور از نام آنها به سخت ترين 

كار ممكن تبديل مى شود.
فرشاد احمدزاده، كمال كاميابى نيا، محسن مسلمان، بشار رسن، سيامك 
نعمتى، احمد نوراللهى، وحيد اميرى، محسن ربيع خواه، حميد طاهرخانى 
و احسان علوان زاده اكنون به عنوان هافبك هاى شاخص اين تيم شناخته 

مى شوند. 
در جمع اين بازيكنان فرشاد احمدزاده، كمال كاميابى نيا، محسن مسلمان 
و وحيد اميرى حداقل يك فصل موفق و رويايى را در كنار يكديگر پشت 
سر گذاشته اند. موضوعى كه حتى هافبك توانمندى مثل احمد نوراللهى 
را در آن مقطع به صرافت حضور زودهنگام در خدمت ســربازى انداخت 
تا اينچنين عبور از اين نام ها غيرممكن تلقى شــود. با اين حال برانكو در 
اين فصل با تقويت اين خط و اضافه كردن سيامك نعمتى و بشار رسن، 
رقابت در اين پســت را به بالاترين حد ممكن رسانده است. موضوعى كه 
هم مى تواند زنگ خطرى بزرگ براى بازيكنان ثابت تلقى شود و هم اينكه 

روحيه رقابت بين ديگر اعضا را مورد سنجش قرار دهد.
با اين حال نيمكت نشــينى در سه بازى ابتدايى فصل در سوپركاپ و دو 
بازى ليگ برتر اين شرايط خاص را پيش روى سيامك نعمتى قرار داده كه 
او را در دو وضعيت مشابه با محسن مسلمان در فصل پانزدهم و ساسان 
انصارى در ليگ شــانزدهم قرار داده است. اتفاقى كه بايد ديد در نهايت 

از او مهندس جديد پرسپوليس شكل خواهد داد يا ستاره تيم سابقش!
سيامك نعمتى اكنون به دنبال خودنمايى در تركيب پرسپوليس است و 
همانطور كه گفته شــد با توجه به هماهنگى و موفقيت بالاى خط ميانى 
اين تيم دشوارترين كار ممكن را پيش روى خود خواهد ديد. شرح حال 
سرنوشت مسلمان و انصارى مى تواند بزرگترين راهكار براى موفقيت او در 

ادامه مسير فوتبالش باشد.

وعده وزير ورزش و جوانان 

سلطانى فر: در 
المپيك 2020، تعداد 
مدال هاى ما افزايش 

خواهد داشت
ورزش: مســعود ســلطانى فر وزير ورزش و جوانان 
گفت: همان طور كه در اين هشت ماه گذشته توفيق 
داشتيم در محورهاى مختلف در جهت اصلاح امور 
قــدم هايى را برداريم، ان شــاء االله  بتوانيم در چهار 
ســال آينده نيز گره هاى مختلف ورزش كشور را با 
كمك همه همكاران وزارت، همچنين اعضاى محترم 
دولت،  نمايندگان مجلس شــوراى اسلامى، رسانه 
هاى مختلف، پيشكسوتان، قهرمانان و همه دلسوزان 

عرصه ورزش باز كنيم. 
ســلطانى فر درباره ورزش همگانــى، گفت: بايد در 
عرصه ورزش همگانى، گشــايش بيشــترى را براى 
حضور همه مردم فراهم كنيم و همچنين در عرصه 
ورزش قهرمانى  بتوانيم دستاوردهاى دولت يازدهم را 

در دولت دوازدهم توسعه دهيم. 
وى خاطرنشان كرد: در بخش ورزش بانوان بايد در 
همه ابعاد چه در بخش حضور بانوان در ســمت هاى مديريتى در 
ســتاد و صف و چه در بخش  حضور بانوان در مسابقات بين المللى 
قدم هاى اساسى تر و بيشــترى برداريم.  توسعه ورزش روستايى و 

عشايرى و همچنين ورزش جانبازان و معلولين مورد تاكيد است.
وزير ورزش و جوانان درباره برنامه هايش، اظهار داشــت: برنامه هاى 
مفصلى را به مجلس شوراى اسلامى ارائه كرديم و اميدوارم در تعامل 
با نمايندگان مجلس به يك چهارچوب مناســب  براى پيشــرفت و 

توسعه ورزش كشور، سلامت جامعه و افزايش غرور ملى برسيم. 
ســلطانى فر تاكيد كرد: با بســيج امكانات و پشــتيبانى مناسب، 
مى توانيم حضور آبرومندى در جام جهانى فوتبال داشته باشيم. از 
الان در حال برنامه ريزى براى حضور آبرومند در بازى هاى آسيايى 
2018 و المپيك 2020 هســتيم و اميدواريــم به گونه اى برنامه 
ريزى شــود كه در المپيك علاوه بر 4 رشته اى كه تاكنون در آن 
صاحب مدال شديم بتوانيم در 2 الى   3 رشته ديگر هم مدال بگيريم 
چرا كه معتقديم پتانســيل آن وجود دارد.  به اميد خدا در المپيك 
2020، هــم تعداد مدال ها و هم رشــته هاى مدال آور ما افزايش 

خواهند داشت.

وزير هم حركت 
شجاعى و حاج صفى را محكوم كرد

ايسنا: وزير ورزش و جوانان اقدام دو ورزشكار ايرانى 
در رويارويى با تيمى از رژيم صهيونيســتى با پيراهن 
تيم پانيونيوس يونان را محكوم كرد. مسعود سلطانى 
فر درباره حضور مسعود شجاعى و احسان حاج صفى 
در ديدار مقابل تيمى از رژيم صهيونيستى بيان كرد: 
اقدام اين دو ورزشكار تحت هر عنوان از نظر اينجانب 
محكوم است و از قهرمانان و ورزشكاران كه الگوهاى 
نسل جوان محسوب مى شــوند انتظار مى رود كه در 
راســتاى آرمان هاى نظام مقدس جمهورى اسلامى 
ايــران، امام راحل و منويات مقــام معظم رهبرى در 
به رســميت نشناختن رژيم اشغالگر قدس و حمايت 
از مردم مظلوم فلســطين عمل كنند.  وى ادامه داد: 
اميدوارم با تمهيداتى كه به عمل مى آيد ديگر شاهد 

تكرار چنين مواردى در ورزش كشور نباشيم.

ZOOM

بازيكنان استقلال مدت هاست كه پولي نگرفته اند و به اين 
وضعيت بارها معترض شده اند و حتي تهديد به اعتصاب كرده اند.

روز گذشته بازيكنان به سراغ عليرضا منصوريان رفتند و با انتقاد از 
رفتارهاي رضا افتخاري اعلام كردند كه مديرعامل باشگاه پاسخي 
به آنها نمي دهد و در دســترس نيست! در همين راستا منصوريان 
 جلســه اي با افتخاري برگزار كرد و در اين خصوص با مديرعامل 
باشگاه به صحبت پرداخت.سرمربي آبي ها در اين جلسه درخواست 
كرد مبلغي تهيه شود و بين بازيكنان توزيع شود تا نفرات تيم كمي 
به آرامش برســند و روي بازي هاي آينده تمركز كنند و استقلال 

با كسب نتايج بهتر به وضعيت خود در جدول سر و سامان دهد.

 هفته نخست رقابت هاى ليگ آزادگان عصر دوشنبه كليد 
خورد كه در مهم ترين ديدارها ملوان با يك گل از ســد برق جديد 
شيراز گذشت ، شهردارى ماهشهر با چهار گل راه آهن يزدان را در 
هم كوبيد و نفت مسجد سليمان ماشين سازى تبريز را مغلوب كرد. 
 نفره آن ها مقابل شــهردارى 
ماهشــهر بدون حتى يك نفر بازيكن ذخيره بود. هنوز مشــخص 
نيســت كه چرا راه آهن با اين شرايط و در توقيف دادستانى بودن، 

از بازيكنان تاثيرگذار تيمش است و 
ارتباطى صميمى با مهدى رجب زاده كاپيتان تيمش دارد در پاسخ 
به اين پرسش كه راز درخشــش رجب زاده چيست مى گويد: آقا 
مهدى با گلى كه به گسترش فولاد زد باز هم نشان داد كه فوتبال 
به سن و سال نيست. او هنوز هم جزو بهترين ها است. ژن حاج 
مهدى متفاوت است و او همه چيز را در مورد مسائل حرفه اى 
رعايت مى كند. رجب زاده در اين ســن و ســال هم جزو 

بهترين هاى فوتبال ايران است.

در گفت و گوى اختصاصى با قدس

جوادزرينچه: ازاين استقلال تعريف كنم استقلالى نيستم
حميدرضاعرب:

باشــگاه اســتقلال آن قــدر پر اســت كه بســيارى از 
حرف هايش امانت نزد ما باقى ماند. 

آقا جواد بخشــى از حرف هايش را خواست كه رسانه اى كنيم. 
او نه از وضعيت مديريتى اســتقلال راضى است و نه از وضعيت 

فنى اش. 
گلايه هاى او شايد به بعضى ها بربخورد اما حقيقتى است غير 

قابل كتمان...
*آقاى زرينچه شــكايت شــما از استقلال براى 
دريافت مطالبات تــان به بعضى ها برخورده. چرا 

شكايت كرديد؟
اولا كه هنوز اين شــكايت رسمى نشده اما به زودى 
مى شــود. آقايانى كه الان در اســتقلال مســئول 
هســتند هيچ ارزش و احترامى براى من زرينچه 
قائل نيستند. آن وقت ما مدام از خودمان حجب 
و حيا به خــرج مى دهيم و چيزى نمى گوييم. 
اين طور نمى شود كه چون من مراعات حال 
بعضى ها را مى كنم آن ها هم ســوء استفاده 
كنند. باور كنيد چند بار به باشگاه مراجعه 



بازگشت بسكتبال 
به دوران طلايى

عنايت آتشى/ مجرى و كارشناس
كاپ آســيا براى اولين بار با حضور 
تيم هــاى اســتراليا و نيوزلند برگزار 
مى شــود. بــا توجه به گــروه بندى 
صورت گرفته كار ما در دور نخســت 
راحت خواهد بود اما در مراحل بعدى 
بايد با جديت بيشترى كار كنيم. هند 
به عنوان اولين حريف ما تيمى نيست 
كــه بخواهيم خيلــى روى آن مانور 
بدهيم. در ســال 83 كــه مربى تيم 
ملى بودم، هند را كه يك تيم نسبتا 
قدرتمند بود، شكست داديم و از آن 
پــس ديگر آن ها نتوانســتند حرفى 
براى گفتن داشــته باشند. اميدوارم 
بسكتبال با تلفيقى از بازيكنان جوان 
و باتجربه بتوانــد به روزهاى طلايى 
خود برگردد. حامــد حدادى به تيم 
اضافه شــده و مى تواند هــم از نظر 
فنى و هم روحى و روانى به تيم ملى 
كمك كند. بازيكنى مثل او در سطح 
آســيا بى نظير اســت و اگر كارايى 
خودش را داشته باشد، قدرت تيمى 
ما را بالا مى برد. اين تيم جوان تر شده 

و بايد به آن كمك شود.
نبايد از تيمى مثل استراليا بترسيم، 
اگرچه آن ها بــا نفرات اصلى خود به 
ايــن رقابت ها نمى آيند. جســارت و 
جنگندگى بازيكنان ايران بسيار مهم 
اســت و نبايد به نام حريف توجهى 
كنيم. نبايد اين تفكر را داشته باشيم 
كه استراليا چون در سطح جهان است 
نمى توانيم آن ها را شكســت دهيم. 
نيوزلند نســبت بــه اســتراليا تيم 
ضعيف ترى اســت و نبايد لبنان را با 
آن همه تماشــاگر و داشتن شرايط 

ميزبانى دست كم بگيريم.

مسابقات بسكتبال كاپ آسيا امروز آغاز مى شود

سايه آسمان خراش هاى ايرانى بر قاره كهن
  بسكتبال   رها حاتمى    مسابقات بسكتبال 
كاپ آسيا از امروز در حالى با حضور 16 تيم برتر 
قاره كهن در بيروت لبنان آغاز مى شود كه براى 
نخستين بار تيم هاى اســتراليا و نيوزلند نيز به 
جمع تيم هاى آســيايى حاضر در اين مسابقات 
اضافه شدند. بدون شك استراليا حتى بدون چند 
بازيكن اصلى اش نيز به عنوان تيم ســوم جهان 

مى تواند سطح رقابت هاى آسيايى را بالاتر ببرد. 
تا 2 ســال قبل رقابت هاى جام ملت هاى آسيا 
بالاترين ســطح را در ميــان رقابت هاى قاره اى 
براى ايران و ســاير كشورهاى آسيايى داشت اما 
با تصميم كنفدراسيون بسكتبال آسيا ديگر اين 
رقابت ها به صورت متمركز برگزار نمى شود. حالا 
كاپ آســيا جايگزين اين مسابقات شده، اگرچه 
جنبه انتخابى براى رقابت هاى المپيك و قهرمانى 
جهان را ندارد. البته مسابقات انتخابى به صورت 

جداگانه و غيرمتمركز انجام خواهد شد.

  آرايش ايرانى ها
تيم ملى بســكتبال ايران بــا تركيب 12 نفره 
حامد حدادى، اوشــين ســاهاكيان، ارسلان 
كاظمى، فريــد اصلانى، محمد جمشــيدى، 
بهنام يخچالى، سجاد مشايخى، روزبه ارغوان، 
وحيد دليرزهان، نويد نيكتاش، نويد رضايى فر 
و ميثم ميرزايى راهى لبنان شــده كه در اين 
ميان برخى از بازيكنان براى اولين رقابت هاى 
بين المللى را در اين ســطح تجربه مى كنند. 
از حدادى، ســاهاكيان و تــا حدودى كاظمى 
هم مى توان به عنــوان بازيكنان باتجربه تيم 
ملى نام بــرد كــه در تورنمنت هاى مختلف 
حضور داشــتند. بدون شــك با گذشت يك 
ســال از غيبت بازيكنانى چون صمد نيكخواه، 
مهدى كامرانى و حامد آفاق جاى خالى آن ها 
همچنان در تيم ملى احساس مى شود، اگرچه 
مهران حاتمى هم تلاشى براى بازگشت آن ها 

به عنوان سرمربى جديد انجام نداد.
ميانگين ســنى تيم ملى در اين رقابت ها  26 
ســال اســت.  به جز حامد حدادى و اوشين 
ســاهاكيان به ترتيب با 32 و 31 ســال سن، 
بازيكنانى دارد كه سنين غالب نفرات آن بين 
24 تا 26 سال متغير است. اگر تجربيات بازى 
اين بازيكنان را در رده هاى سنى و حتى تا 19 
سالگى محاسبه نكنيم بيشتر نفرات كنونى تيم 
ملى بسكتبال در 7-6 سال گذشته بيشترين 
رقابت هاى آســيايى، جهانى و تورنمنت هاى 
بين المللى را تجربــه كرده اند. بنابراين دليل 
اصرار به تكرار عبارت؛ «تيم جوان شده» ايران 

مشخص نيست زيرا تكرار اين عبارت طى بازه 
زمانى 7-6 ســال آن هم در مورد يك تيم با 

همان نفرات، كار عقلانى نيست.

 گروه چالشى
ايران كه همراه با هند، اردن و سوريه در گروه 
اول قرار گرفته، كار خود را از امروز اســتارت 
مى زند. آسمان خراش هاى كشورمان در اولين 
بازى خود مقابل هند قرار مى گيرند و ســپس 
به ترتيب با اردن و ســوريه به فاصله يك روز 
درميان بازى خواهند كــرد. با اينكه حريفان 
دور مقدماتى خيلى رقيبان جدى محســوب 

نمى شــوند اما در مرحله هاى بعدى تيم هايى 
چون لبنان، چين، كره جنوبى، ژاپن، استراليا و 
نيوزلند حريفان جدى ايران در مسير رسيدن 

به قهرمانى خواهند بود.

  برنامه بازى هاى ايران در مرحله مقدماتى
چهارشنبه 18 مرداد

ايران - هند، ساعت 17:30
جمعه 20 مرداد

ايران - سوريه، ساعت 22:30
يكشنبه 22 مرداد

ايران - اردن،  ساعت 20

آغاز مسابقات پرش با اسب قهرمانى 
خراسان رضوى 

حميدرضا خداشناس: مسابقات پرش با اسب قهرمانى استان 
خراسان رضوى از عصر امروز به ميزبانى باشگاه ارشاد برگزار مى 
شود . دبير هيئت ســواركارى استان خراسان رضوى در گفت و 
گو بــا خبرنگار ما با بيان مطلب فوق اظهار داشــت: يازدهمين 
دوره مسابقات پرش با اسب قهرمانى استان در پنج رده نونهالان، 
نوجوانان، جوانان، بزرگسالان و مالكين از عصر چهارشنبه شروع 

مى شود و جمعه خاتمه خواهد يافت.
رامين چرمچى افزود: مســابقات عصر امــروز در رده نونهالان ، 
نوجوانــان و جوانان و همچنين راند اول بزرگســالان برگزار مى 
شود و روز جمعه راند دوم بزرگسالان و مالكين را خواهيم داشت. 
وى درباره اهميت اين مسابقات نيز گفت: امتيازات اين مسابقات 
در انتخابى براى قهرمانى كشور نقش خواهد داشت و از طرفى با 
توجه به اينكه مسابقات قهرمانى كشور را در شهريور ماه خواهيم 
داشت اين مسابقات محك خوبى براى سواركاران استان خواهد 
بود تا آمادگى خود را براى حضور در مسابقات كشورى بسنجند. 

مخالفت وزارت ورزش با استعفاى 
رحيمى 

ورزش: وزارت ورزش با اســتعفاى عليرضا رحيمى از رياســت 
فدراسيون هندبال مخالفت كرده است ولى به دليل اصرار رحيمى 
بر استعفا، قرار است جلسه اى در وزارت ورزش با حضور رحيمى 
برگزار شود و تكليف ماندن يا رفتن رحيمى از فدراسيون هندبال 

مشخص شود.
وزارت ورزش اصــرار بر ماندن رحيمى دارد و رئيس مســتعفى 
اصرار بر رفتن دارد و بايد ديد ســرانجام جلسه امروز چه خواهد 

شد.

سليمى: به مسابقات جهانى مى رسم
فارس: بهداد ســليمى وزنه بردار دسته فوق سنگين كشورمان  
در خصــوص حضورش در ليگ وزنه بــردارى، افزود: من فعلاً با 
هيچ تيمى قرارداد نبســته ام. تيم هاى ذوب آهن و ملى حفارى 
كــه جزو تيم هاى خيلى خوبى بودنــد و خوب هزينه مى كردند 
امسال متأســفانه حاضر به تيم دارى نشدند و اكثر بچه هاى تيم 
ملى به جز آنهايى كه ســرباز هستند مشــكل دارند و قراردادى 

نمى توانند ببندند. 
سليمى در خصوص وضعيت ظاهرى خودش، گفت: چيز خاصى 
نيســت و فقط به خاطر تنوع به اين شــكل در آمده ام و دوباره 
شايد مدتى بعد به ظاهر قبلى خودم بازگردم و اين كار من دليل 
خاصى نداشت.  سليمى در خصوص سلامت جسمانى و مشكل 
زانوى خودش، گفت: زيرنظر دكتر نوروزى تمريناتى كه ايشــان 
دادند را انجام دادم و شــرايطم بهتر شده و امروز مشكل خاصى 
ندارم و اگر به اين منوال پيش برويم مى توانم به مسابقات جهانى 

برسم. 

على اكبرى : در MMA ميلياردر 
شده ام

ايسنا: فرنگى كار سابق ايران و دارنده مدال هاى طلا و برنز جهان 
اين  روزها و پس از پيروزى يكطرفه بر رقيب پرادعاى آمريكايى 
در رشته MMA حسابى خبرساز شده و نامش بيش از هر زمان 

ديگرى بر سر زبان ها افتاده است. 
على اكبرى در مورد حضور در اين ورزش و درآمدش مى گويد: 
درآمد اين ورزش حرفه اى اســت اما فعلا در حد 3 يا 4 ميليارد 
تومان كه ادعا شــده نيست اما پاداش مبارزه يك دقيقه اى من 
مقابــل رقيب آمريكايى در حد پــاداش طلاى المپيك در ايران 
اســت. براى طلاى المپيك يك ورزشكار بايد 4 سال زحمت و 
سختى بكشــد و واقعا پاداش 300 سكه براى قهرمانان المپيك 
بسيار كم اســت. البته براى طلاى جهان كه اصلا از اين خبرها 
نيست. من سال 2010 در كشتى فرنگى طلاى جهان گرفتم، 3 
سال بعد در ســال 2013 به من بابت طلاى جهان 20 ميليون 

تومان پاداش دادند. به هر حال يك جورايى ميليارد شده ام.

رمضانى: 
 اتومبيلرانى و موتورسوارى متعلق به 

قشر خاصى نيست 
ورزش : رئيس هيئت اتومبيلرانى و موتورسوارى استان خراسان 
رضــوى، در ملاقات بــا مديرعامل موسســه فرهنگى قدس به 
مناســبت روز خبرنگار به نقش ويژه رسانه در ترويج اين رشته 
ورزشى اشاره كرد و گفت: بسيارى از مردم تصور مى كنند ورزش 
اتومبيلرانى و موتورســوارى مختص قشر خاصى از جامعه است 
و اين رشــته جزو رشــته هاى لوكس جامعه است اما به جرئت 
مى توانم به اين مســئله اشــاره كنم كه اين رشته ورزشى هيچ 
هزينه گزافى نمــى خواهد بلكه علاقه تنها رمز موفقيت در اين 

رشته ورزشى خواهد بود.
رمضانى در ادامه توضيح داد: ما به عنوان يكى از هيئت هاى برتر 
ورزشى در خراسان قطعا راه بسيار سختى پيش رو خواهيم داشت 
كه در اين مســير رسانه ها به ويژه روزنامه قدس مى تواند نقش 
تاثيرگذارى داشته باشد از اين رو اميدواريم همانند گذشته در اين 
راســتا به ما كمك كنيد تا بتوانيم در آينده شاهد موفقيت هاى 

بيشترى در جامعه ورزش خراسان باشيم.
در پايان اين نشســت به پيشــنهاد رئيس هيئت اتوموبيلرانى و 
موتورســوارى مديرعامل موسسه فرهنگى قدس به عنوان عضو 
افتخارى هيئت انتخاب شــد و قرار شد روزنامه قدس به صورت 

ويژه به ترويج اين رشته ورزشى كمك كند.

رقابت هاى اهداف پروازى قهرمانى آسيا
تيم تراپ مردان چهارم شد

ورزش: در ســومين روز از رقابت هاى تيراندازى قهرمانى آسيا 
در  قزاقستان تيم تراپ كشورمان با تركيب، على حافظِى، محمد 
حســين پرورش نيا و اميرحســين آقازاده و در شرايطى كه بعد 
از دو ســال در مسابقات بين المللى حاضر شده بود،  توانست با 
كســب امتياز 330 و اختلاف تنها يك امتياز در جايگاه چهارم 

آسيا قرار گيرد.
تيم هاى كشورهاى كويت با امتياز 350 در جايگاه اول، لبنان با 
امتياز 336 در جايگاه دوم و امارات با امتياز 330 در جايگاه سوم 

آسيا ايستادند.
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گوندوغان در آستانه 
بازگشت

ملى پوش  منچسترايوينينگ نيوز: 
آلمانى منچسترســيتى كه بسيارى 
از زمــان فصل گذشــته را به دليل 
مصدوميــت از ناحيه رباط صليبى از 

دست داد، در آستانه بازگشت به ميدان قرار دارد. باشگاه منچسترسيتى كه 
قرار است بلافاصله بعد از اولين بازى خود در فصل جديد ليگ برتر انگليس 
اردويى كوتاه مدت را در اسپانيا برگزار كند، اعلام كرد كه ايلكاى گوندوغان 
در فهرست بازيكنان اعزامى به اين اردو و بازى تداركاتى مقابل جيرونا حضور 
دارد. پپ گوارديولا ســرمربى ســيتى نيز اعلام كرد احتمالا گوندوغان چند 

دقيقه  اى در اين بازى به ميدان خواهد رفت.

پرز: 
رونالدو را با طلا نيز 

نمى فروشيم
گازتا دلــو اســپورت: در ميان 
شــايعات پيرامون جدايى كريستيانو 
رونالدو در تابســتان از رئال مادريد، 

مديرعامل اين باشــگاه هرگونه انگيزه براى فروش ستاره تيم خود را تكذيب 
كرد. 

فلورنتينو پرز مى گويد: اين روزها از من در مورد فروش كريســتيانو رونالدو 
ســوالات زيادى پرسيده مى شود، اما پاسخ من به اين شايعات اين است كه 
هرگز او را نخواهيم فروخت. حتى اگر به اندازه وزن وى به ما طلا هم پيشنهاد 

بدهند او را نخواهيم فروخت.

كرگر: 
كونته به زودى از 

چلسى جدا خواهد 
شد

اسكاى اسپورتس: كاپيتــان سابق 
ليورپول و كارشــناس كنونى فوتبال 

معتقد است اگر آنتونيو كونته سرمربى كنونى چلسى به دليل ناراضى بودن از 
فعاليت باشگاهش در بازار نقل و انتقالات تا يك سال ديگر در لندن باقى بماند 
متعجب خواهد شد. جيمى كرگر مى گويد: اگر 12ماه ديگر من اينجا نشسته 
باشم و كونته نيز سرمربى چلسى باقى مانده باشد، بسيار متعجب خواهم بود. 
او شــخصيتى دارد كه نفوذ از مقامات بالا در كارش را بر نمى تابد مخصوصا 

اينكه فصل گذشته قهرمانى ليگ را نيز كسب كرده باشد.

شكست ها، فروش بونوچى و بازبينى استراتژى هاى قبلى

تابستان آشفته يوونتوس
امين غلام نژاد: يوونتــوس و مكس آلگرى به 
اين روند عجيب عــادت كرده اند. آن ها در چهار 
تابســتان اخير، همواره مجبور بوده اند خلا هاى 
زيادى را در تركيب تيم پر كنند. ســال 2014 
كونته از تيم جدا شــد و ســال گذشته پوگبا و 
موراتا با يووه وداع كردند و سال 2015 هم پيرلو، 
تبس و ويدال در يك چشم برهم زدن از تورين 

محو شده بودند. 
بــراى همين تقريبــا همه هــواداران يوونتوس 
اطمينان دارند كه جدايى بونوچى هم خيلى زود 
با كسب موفقيت هاى چشمگير در آينده اى كوتاه 

به دست فراموشى سپرده خواهد شد. 
با اين حال تابســتان يووه ســيگنال هاى خوبى 
به آن ها ارســال نكرده و البته در تورين همه به 
اين شــرايط عادت كرده اند. دو ســال پيش هم 
در تابســتانى كه شباهت هاى زيادى به تابستان 
امسال داشت، بينكونرى عملكرد ضعيفى داشته 
و مقابل دورتموند و مارسى شكست خورده ولى 
در سوپرجام ايتاليا برابر لاتزيو در شانگهاى پيروز 
شده بودند. براى همين آلگرى اطمينان دارد كه 

يكشنبه آينده در ورزشگاه المپيك رم همه چيز 
بر وفق مراد پيش مى رود. 

او مى دانــد كه مى تواند بــه تيمش اعتماد كند 
و بــه تركيــب اصلى فعلى خود تنهــا بايد يك 
مهره جديد اضافه كند. دشــيليو و برناردسكى 
خريدهاى جديد يووه در اين فصل هنوز به مرز 
آمادگى كامل نرسيده و يووه در خط دفاع، ميانى 
و مهاجم به سه خريد ديگر نياز دارد كه احتمالا 
هرســه نفر آن ها اواخر ماه بــه تركيب اين تيم 

ملحق مى شوند. 
اگر چه به خدمت گرفتن بازيكنان جديد دراين 
پست ها به هيچ وجه ضرورى نيست. در اولين 
ماه تمرينات تابستان يك سرى كم و كاستى ها 
درتركيب يووه نمايان شد و براى همين باشگاه 
به فكــر تغيير در اســتراتژى هاى قبلى افتاده 

است. 
در واقع ديگر اســتخدام يــك بازيكن در خط 
ميانى اولويت باشــگاه نيست و ماروتا بيشتر به 
استحكام خط دفاعى فكر مى كند. سن بارتزالى، 
مصدوميت هاى گاه و بيگاه كيلينى، عدم استمرار 

بن عطيه در ارائه نمايش مقبول  و عدم رشــد 
كافى روگانى ســبب شــده كه خطراتى جدى 
خــط دفاعى يووه را تهديد كند. به همين دليل 

مشــكل يووه تنها خريد يك مهره اضافى ديگر 
براى افزايش بازيكنان تيم نيست بلكه مسئولان 
تيم به دنبال يك ستاره تراز اول در خط دفاعى 

با بخشى از بودجه اى كه براى يك هافبك درجه 
يك در نظر گرفته بودنــد، افتاده اند. در نتيجه 
يووه آماده ارائه پيشــنهاد به مانولاس يا دفرى 
شــده و البته گاراى مدافع آرژانتينى والنسيا را 
هم زيرنظر دارد. در خط ميانى ماركيزيو نشــان 
داده كه به ســطح قبلى خود بازگشته و بازدهى 
مناسبى در ميانه ميدان داشته است. با حضور او، 
پيانيچ و خديرا، اضافه شــدن يك مهره ديگر به 
جمع هافبك هاى يووه، خيال آلگرى را از هر نظر 

راحت مى كند.
يوونتوس بعد از فروش بونوچى به ميلان و فسخ 
قرارداد با دنى آلوز، ميانگين ســنى تيم خود را 
به شكل قابل توجهى پايين آورده و البته خريد 
داگلاس كوستا، برناردسكى، دشيليو و شچسنى 
هم در اين فرايند موثر بوده اند. با اينكه تا همين 
دو ســال پيش يووه به عنوان يكى از مسن ترين 
تيمهاى اروپايى شناخته شده بود،  در حال حاضر 
دومين تيم جوان رقابت هاى باشگاهى ايتاليا كه 
باتجربه ترين بازيكنان را در اختيار دارد، محسوب 

مى شود.

مرادى:
از شرايط وزنه برداران 

رضايت دارم
ايسنا: رئيس فدراسيون وزنه بردارى با ابراز رضايت از شرايط 

ملى پوشان، گفت: اميدوارم در مسابقات قهرمانى جهان نسبت به 
دوره هاى قبل بهتر عمل كنيم. على مرادى در حاشيه تمرين تيم ملى 

وزنه بردارى در مورد آخرين وضعيت ملى پوشان، بيان كرد: گزارشى كه از 
كادرفنى گرفتم نشان مى دهد كه در شرايط خوبى قرار داريم و اميدوارم در 
مسابقات قهرمانى جهان بتوانيم نسبت به دوره هاى قبل بهتر عمل كنيم. 
اميدوارم كه هر چه جلوتر مى رويم آمادگى وزنه برداران هم بالاتر برود. 
وى درباره شرايط رستمى نيز گفت: رستمى طبق روال و تحت نظر 

فدراسيون تمريناتش را انجام مى دهد. سعيد على حسينى هم با 
توجه به مشكلات تحصيلى كه دارد مشغول رسيدگى به 

آن است و به اردو مى آيد و مى رود اما در اردوى 
بعدى به صورت ثابت حضور دارد.

جديدترين 
رنكينگ جهانى تكواندو 

ورزش: در آخرين رنكينگ اعلام شده از سوى فدراسيون 
جهانى تكواندو، آرمين هادى پور در وزن 54- كيلوگرم در رده 

سوم جدول رده بندى قرار گرفت، فرزان عاشورزاده تكواندوكار وزن 
58- كيلوگرم كشورمان همچنان جايگاه دوم را در جهان در اختيار دارد، 

ميرهاشم حسينى نماينده وزن 63- كيلوگرم كشورمان كه پس از رقابت هاى 
قهرمانى جهان و با كسب مدال نقره اين مسابقات جايگاه سيزدهم را به خود 

اختصاص داده بود، همچنان در اين رده قرار دارد، ابوالفضل يعقوبى نيز 
جايگاه دوازدهم وزن 68- كيلوگرم قرار دارد. مسعود حجى زواره در وزن 

74- كيلوگرم با يك پله صعود در رده پنجم جدول است، مهدى 
خدابخشى در رده پنجم وزن 80- كيلوگرم قرار دارد، احمد 

محمدى در وزن 87- كيلوگرم رده بيست و چهارم 
و سجاد مردانى در وزن 87+ كيلوگرم رده 

چهارم را در اختيار دارند.
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توئيتر رسمى فدراســيون جهانى بسكتبال (فيبا) با 
انتشار عكســى از حامد حدادى در آستانه آغاز جام 
قهرمانى آســيا، 10دليل براى هيجان  انگيز بودن اين 

مسابقات منتشر كرده است.

عليرضا جهانبخش كه در آلكمار هلند بازى مى كند، در 
استورى اينستاگرامش عكسى در كنار سروش رفيعى 
كه به همراه باشگاه قطرى اش در اردوى هلند حضور 

دارد، منتشر كرد.

ليونل مسى ســتاره بارســلونا بعد از بازى دوستانه 
تيمش با تيم خبرساز چاپوكوئنسه برزيل در ورزشگاه 
نيوكمپ، در فيس بوك خــود از تمامى عوامل براى 

برگزارى اين مسابقه تشكر كرد.

قلعه نويى سرمربى سابق تيم ملى و كنونى ذوب آهن، با 
يادآورى خاطراتى از اولين بارى كه نامش به روزنامه راه 
پيدا كرده بود و تاثيرى كه در رشدش گذاشته، از جايگاه 

ويژه خبرنگاران به مناسبت روز خبرنگار تجليل كرد. 

ت
داش

اد
ي

ت
داش

اد
ي

انتقاد 
تند كاپيتان سابق 

بوكس از فدراسيون 
ورزش: بيش از يك هفته است كه احمد ناطق نورى به 28 سال 
حضور خود در رأس فدراسيون بوكس خاتمه داده و وزارت ورزش 

افشين داورى را به عنوان سرپرست اين فدراسيون معرفى كرده است. با 
اين حال مربى كوبايى همچنان به كار خود در تيم ملى ادامه مى دهد اما 

كاپيتان سابق تيم ملى كه خيمنز را در امر مربيگرى همراهى مى كرد، ديگر 
حاضر به ادامه كارش نيست. على مظاهرى مى گويد: مدتى است كه در كنار 

تيم ملى نيستم چون شرايط براى ماندنم مساعد نبود. البته ماجراى كناره 
گيرى من ربطى به رفتن ناطق نورى نداشت. مشكلاتى با كادرفنى 

داشتم و به همين دليل تصميم گرفتم با شرايط موجود كنار 
تيم نباشم. مشخص نيست چه كسى اسم مرا از ليست 

كادرفنى بيرون آورده اما ديگر نمى توانستم 
به فدراسيون اعتماد كنم.



 جامعه/ مسعود حیدری معینی
مغزهــا مطرح  فرار  واژه  وقتــی 
می شود به طور ناخودآگاه خروج 
نیروهای تحصیلکرده از کشور در ذهن متصور 
می شــود، ولی اگر کمی با تأمل به قضیه نگاه 
کنیم می بینیــم که این اتفاق متأســفانه در 
آمــوزش و پرورش هم در حال وقوع اســت و 
افراد تحصیلکــرده با مدارک بــالا بخصوص 
مدرک دکتــری حاضر به ادامــه همکاری با 
آموزش و پرورش نیســتند و یا اگر هم به هر 
دلیلی نتوانسته اند از گردونه آموزش و پرورش 
خارج شــوند، بدون میل و رضایت باطنی به 
خاطر عدم بــرآوردن نیازهای مادی و ارتقای 
شــغلی و عدم رعایت شــان و منزلت شان با 
اکراه در این سیستم کار می کنند. بااستناد به 
کتاب آمار منتشر شده از سوی وزارت آموزش 
و پرورش در حال حاضر 2562نفر در آموزش 
و پرورش مدرک دکتری دارند که 110نفر از 
آن ها پزشک هستند که خدا می داند چند نفر 
از آن هــا در فکر خــروج از آموزش و پرورش 

هستند.
یکــی از فرهنگیان نخبه می گویــد: با وجود 
اینکه دکتر داروســاز هســتم، ولی به عنوان 
معلم برای بهداشــت مدارس به چند مدرسه 

سرکشی می کنم.
دانایی معتقد است، چنین نیروهایی در آموزش 
و پرورش باید به صورت استانی تقسیم بندی 
و ســازماندهی شوند تا تمامی مناطق آموزش 
و پرورش به طور یکســان از تجربه این افراد 
اســتفاده کنند. این فرهنگــی باتجربه تأکید 
می کند: تراکم افراد متخصص در بعضی نواحی 
بیشــتر و در بعضی به صفر می رسد که به دور 
از عدالت آموزشی است و افراد متخصص نباید 
فقط در مراکز استان ها فعالیت کنند، بلکه به 

مناطــق محروم هم خدمات دهی شــود،البته 
حقوق و مزایای ویژه ای هــم باید برای آن ها 

در نظر گرفته شود تا این طرح اجرایی شود.

 درآمد یک روز بیشتر از حقوق یک 
ماه کار در آموزش و پرورش 

هاشمی نســب، فرهنگی فرهیخته در حوزه 
بهداشــت و درمان قدس می گوید: در خیلی 
از مواقع برخورد مسئولان آموزش و پرورش 
با ما مناسب و در خور شأن ما نیست. وقتی 
یک کارشــناس بهداشــت به من امرو نهی 
کند و حرف و هدف من را متوجه نمی شود، 
این موجــب رنجش خاطرم می شــود. وی 
می افزاید: به عنوان مثال دو ســال مرخصی 
بدون حقوق گرفتم و به شغل دوم خودم که 
بسیار پرسود هم هست پرداختم تا سرانجام 
آن مســئول به منطقه دیگری منتقل شد و 
مــن دوباره همکاری خــودم را با آموزش و 

پرورش ادامه دادم.

رضایــی می گوید: اختلاف حقوق و درآمد من 
در آمــوزش و پرورش و جــای دیگری که به 
صورت شخصی آن را اداره می کنم، اصلًا قابل 
قیاس نیســت؛ یعنی درآمد یــک روز من در 
محل کار خصوصی ام بیشتر از حقوق ماهیانه 

آموزش و پرورش است.
دکتر دســتگرد، پزشــک معتمــد آموزش و 

پرورش و نیروی آموزش و پرورش است.
بــه اعتقاد وی آموزش و پرورش باید ســطح 
حقوق نیروهــای متخصص و بامدرک دکتری 
را به قدری افزایش دهد کــه عامل بازدارنده 
برای خروج این نیروهــا از آموزش و پرورش 
شود. یک مقام مســئول در وزارت آموزش و 
پرورش که خودش هم مــدرک دکتری دارد 
و سال هاســت به عنــوان مدیــر کل در این 
وزارتخانه مشــغول به کار اســت به خبرنگار 
ما می گوید: اختــلاف فاحش میزان درآمد در 
آموزش و پــرورش و آموزش عالی علت اصلی 
خروج فرهنگیان نخبــه از آموزش و پرورش 

است.
وی می افزاید:یک نفر بامدرک دکتری در بدو 
ورود با 10 ساعت تدریس در دانشگاه حقوقش 
2/5 برابر من اســت و کار آســان تر و جایگاه 
شــغلی بهتری هم دارد، ولــی کار در آموزش 
و پرورش با ســاعت کار بیشتر و درآمد کمتر 
و سختی کار با دانش آموزان رو به روست که 
کســی به آن توجه نمی کند، در نتیجه دنیایی 
از تجربه از سیســتم آموزش و پرورش خارج 
می شود و در اختیار آموزش عالی یا مؤسسات 

دیگر قرار می گیرد.

 مسخره ام کردند 
از آموزش و پرورش رفتم

قربانی وکیل پایه یک دادگستری می گوید: در 
طول سال های خدمت ادامه تحصیل دادم و در 
رشته حقوق دانش آموخته شدم. وقتی مدرکم 
را بــه کارگزینی محل خدمتم ارائه دادم، کلی 
من را سرزنش و مســخره کردند که این چه 

رشته ای است که درس خواندی و کلی من را 
اذیت کردند، در نتیجه بعد از 13سال معلمی 
خــودم را بازخرید کــردم و الان چندین برابر 
حقوق آمــوزش و پرورش در آمــد دارم و از 
جایگاه خوبی هم در جامعه برخوردارم.نصرالله 
نوروزی، فرهنگی و اســتاد دانشگاه می گوید: 
اگر نگاهی سطحی به کارمندان دیگر بیندازید 
خواهیــد دید کــه در بازه خدمتشــان طبق 
سلســله مراتب و در گذر زمان بحث ارتقا به 
درســتی اتفاق می افتد،ولی آموزش و پرورش 
تمایلی به ادامه تحصیل معلمان از خود نشان 

نمی دهد.
دکتر نوروزی تأکید می کند:چرا باید آموزش و 
پرورش برای استخدام معلمی هزینه کند،او را 
آموزش بدهد و ســپس نتواند حداقل خواسته 
این فرد را برآورده کند و این فرد ســر از دیگر 

ارگان ها و آموزش عالی در بیاورد؟ 
نــوروزی تصریح می کنــد: به رغــم اینکه از 
بالاترین رتبه های کنکور هم جذب دانشــگاه 
فرهنگیــان شــوند و دوره هــای لازم را نیــز 
بگذرانند، ولی آیا جذابت شغلی هم برای افراد 

ایجاد کرده ایم؟

همترازی در آموزش و پرورش
اجرا شود

سخنگوی کمیسیون آموزش می گوید: خروج 
نیــرو از آموزش و پرورش عین خیانت اســت 
چون ایــن افراد نــان آموزش و پــرورش را 
خورده انــد و باید به آموزش و پرورش خدمت 

کنند.
همترازی  البته  می افزاید:  میرزاده  میرحمایت 
و حقوق وجایگاه ایــن افراد باید در آموزش و 
پرورش رعایت شــود و ما هم در کمیســیون 

آموزش از آن حمایت می کنیم.

قدس از یک پدیده نوظهور گزارش می دهد

کوچ اجباری معلمان از آموزش و پرورش
چهار شنبه 18 مرد  اد   1396
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه
آنچه می خوانید :

با استناد به کتاب آمار منتشر شده 
از سوی وزارت آموزش و پرورش 
در  نفــر  حاضــر 2562  حــال  در 
آموزش و پــرورش مدرک دکتری 
دارند که 110 نفر از آن ها پزشک 

هستند.
برخی از این عده به دلیل وضعیت 
نامناســب رفاهــی در آمــوزش و 
پــرورش از ایــن مجموعــه خــارج 
شده اند و حاضر به ادامه همکاری 
نیستند. این گزارش نگاهی دارد 

به چرایی این موضوع

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر:
 طرح لغو اعدام 

نیازمند ایجاد الزامات قانونی است

ایلنا: رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر با بیان اینکه طرح لغو مجازات 
اعدام نیازمند ایجاد الزامات است، گفت: مجازات اعدام برای گروه های 
خاصی از قاچاقچیان مواد مخدر که فریب خورده بودند و جز سرگروه ها 

و سرشاخه های اصلی نبودند، حذف و احکام آن ها تعدیل می شود.
سردار مسعود زاهدیان با بیان اینکه این طرح نیازمند ایجاد الزام هایی 
اســت، ادامه داد: برای برخورد با عناصری که احــکام آن ها از اعدام 
به حبس ابد یا مدت طولانی تبدیل می شــود باید براساس ماده ۴2 
اردوگاه هایی برای نگهداری از آن ها در شرایط ویژه ایجاد شود. البته 

این اردوگاه ها باید تأدیب کننده و بازدارنده باشد.
زاهدیان تأکید کرد: افرادی که به صورت شبکه ای و باندی قاچاق مواد 
مخدر دارند، همچنین جریاناتی که به صورت هدفمند جامعه را تحت 
تأثیر خود قرار می دهند، تحت پیگیرد قانونی تا صدور حکم اعدام قرار 

خواهند گرفت.
وی افزود: با عناصری که با هر عنوان بخواهند مواد مخدر ســنتی یا 
صنعتی پرخطر را وارد کشــور کنند و در اختیار اتباع کشورمان قرار 
دهند، برخورد می کنیم و مؤید این موضوع نیز کشفیات و اقدام های 

پلیس در ماه های ابتدایی سال جاری است.

رئیس مجمع خیرین مدرسه ساز کشور خبر داد
فعالیت ۶۵۰هزار خیر مدرسه ساز در کشور

ایسنا: رئیس مجمع خیرین مدرسه ساز کشور گفت: 650 هزار خیر 
مدرسه ساز در داخل و 1000خیر مدرسه ساز در خارج کشور فعالیت 

دارند.
محمدرضا حافظی در جلســه انتخابات مجمع خیرین مدرسه ساز 
کشــور اظهار کرد: تشکل مجمع خیران مدرسه ساز کشور 21 سال 
پیش شــروع به کار کرد و در اولین ســال فعالیت کمک خیران به 

160میلیارد ریال رسید.
وی افزود: در ســال گذشته خیران1200میلیارد تومان برای ساخت 

مدارس کمک کردند و اعتبار دولت200میلیارد تومان بوده است.
رئیس جامعه خیرین مدرســه ساز کشــور ادامه داد: مردم فرهنگ 
دوســت هستند و در ســاخت مدارس از دولت پیشــی گرفته اند و 
3۷درصد مدارس کشور یعنی حدود ۴0هزار مدرسه به همت خیران 

ساخته شده است.
حافظی تصریح کرد: در حال حاضر ۴50مجمع خیرین مدرسه ساز در 

کشور تشکیل شده است.

معاون فناوری اطلاعات سازمان ثبت احوال خبر داد
 اختلال در دفاتر پیشخوان 

به دلیل استفاده از اینترنت خانگی
فارس: معاون فناوری اطلاعات سازمان ثبت احوال گفت: اختلال 
سراســری در دفاتر پیشــخوان دولت برای صدور کارت هوشمند 
ملی به دلیل کاهش پهنای باند ســازمان فناوری اطلاعات است؛ 
چراکه از خطوط ADSL استفاده می شود که صرفاً پاسخگوی نیاز 

خانگی است.
حمید پارسایی گفت:  در روزهای اخیر مشکلاتی را در دفاتر پیشخوان 
دولت شاهدیم که علت دقیق آن مشخص نیست، اما گفته شده که 
علت این اختلال، کاهش پهنای باند سازمان فناوری و اطلاعات باشد 
که گویا این پهنای باند یک ســوم کاهش یافته یعنی از 150 به 50 
بیت رسیده که این امر موجب کندی دفاتر و مشکل ساز شدن آن ها 

شده است.
وی تصریح کرد: حتی گفته شــده که سیستم دفاتر پیشخوان چند 
ساعتی هم قطع شده است و متأسفانه از ابتدای پروژه کارت هوشمند 

ملی این شبکه پیشخوان ضعیف کار کرده است.
پارسایی گفت: این شبکه که ایده آلی برای کار ما نیست، بهتر شده اما 
در پشتیبانی مشکل دارد و سال قبل نیز قطعی به دلیل مشکلات نرم 

افزاری بوده ولی الان قطعی سیستم حل شده است.

رئیس مرکز برنامه ریزی و منابع انسانی آموزش  و پرورش 
اعلام کرد

استخدام 27۰ هزار نفر در آموزش و پرورش 
بدون آزمون طی 1۵ سال گذشته

فارس: رئیس مرکز برنامه ریزی، منابع انســانی و فناوری اطلاعات 
آموزش و پرورش از درخواســت این وزارتخانه از مجلس برای توقف 

طرح استخدام نیروی های حق التدریس خبر داد.
اسفندیار چهاربند گفت: نبود برنامه بلندمدت و دگرگونی نیازها در 
چهاردهه اخیر و فشارهای ناشی از وضعیت اشتغال و نادیده انگاشتن 
مصالح تربیتی، آشفتگی و نابسامانی، در نظام جذب و تربیت معلم را 
موجب شده است به طوری که در 15 سال اخیر از مجموع 330 هزار 
نفر جذب شــده، 2۷0 هزار نفر بدون هرگونه آزمون و گذراندن دوره 
تربیت معلم بویژه در مقطع ابتدایی به اســتخدام آموزش و پرورش 

در آمده اند.
وی با اشاره به ارائه طرحی با عنوان »الحاق ماده 1۷ مکرر به قانون 
تعیین تکلیف اســتخدامی معلمان حق التدریس و آموزشــیاران 
نهضت ســواد آمــوزی« به مجلس گفت: در صــورت تصویب این 
طــرح، آموزش و پرورش با وجود اینکه مطابق قانون هیچ تعهدی 
به استخدام این افراد نداشته، ملزم به استخدام و به کارگیری 120 
هزار نفر از آموزش دهندگان نهضت ســواد آموزی و پیش دبستانی 

بدون آزمون است.

خبر

 جامعه/ ایوب صابری  دیروز رئیس دولت دوازدهم، اســامی 1۷ نفر از وزرای 
پیشــنهادی را به مجلس معرفی کرد که نام »سید محمد بطحایی« نیز به عنوان 
وزیر پیشــنهادی آموزش و پرورش دیده می شود.البته تا چند روز پیش نام علی 
زرافشــان )معاون آموزش متوســطه وزارت آموزش و پــرورش( به عنوان گزینه 
پیشــنهادی دولت برای آموزش و پرورش مطرح بود اما برخی نمایندگان مجلس 

عنوان می کردند که این گزینه پیشنهادی، شانسی برای رأی اعتماد ندارد!

   نگاهی به سوابق وزیر پیشنهادی
به دنبال این موضوع، »محمد بطحایی« معاون پیشین توسعه مدیریت و پشتیبانی 
وزارت آمــوزش و پرورش که در دوره وزارت علــی اصغر فانی در وزارت آموزش 
و پرورش مشــغول به کار بود از ســوی رئیس جمهور به عنوان گزینه پیشنهادی 
وزارت آموزش و پرورش معرفی شــد. وی پس از برکنــاری فانی تا معرفی وزیر 

جدید، مدتی به عنوان سرپرست آموزش و پرورش فعالیت کرد. 

»بطحایی« در خردادماه ســال 13۴2 در تهران متولد شد. وی دارای مدرک فوق 
لیســانس مدیریت دولتی با گرایش مدیریت مالی و دکترای مدیریت آموزشی با 
گرایش اقتصادســنجی است.بخشی از ســوابق کاری »بطحایی« بدین شرح است: 
ســابقه تدریس و مربی تربیتی و انجام کارهای اداری در سطوح مختلف آموزش 
و پرورش، معاون دبیر کل شــورای عالی آمــوزش و پرورش، عضو مؤثر کمیته ها 
و شــوراهای تخصصی آموزش و پرورش، قائــم مقام وزیر و مدیرکل دفتر وزارتی 
آموزش و پرورش، معاون توسعه مدیریت و پشتیبانی آموزش و پرورش، سرپرست 
وزارت آمــوزش و پرورش و رئیس مرکز ملی نظارت راهبردی ســازمان برنامه و 

بودجه.
با توجه به مطرح شدن نام بطحایی برای وزارت آموزش و پرورش، در گفت و گو 
بــا تنی چند از نمایندگان، وضعیت این وزارتخانــه و ویژگی های لازم برای وزیر 

جدید را بررسی کرده ایم.

  وزارتخانه ای با کشتی شکسته
ســخنگوی کمیسیون آموزش مجلس در این باره به خبرنگار ما می گوید: آموزش 
و پرورش یک کشــتی در حال غرق شدن است و کسی که قرار است ناخدای این 
کشتی شود باید تجربه و تبحر لازم را داشته باشد، یعنی هم این کشتی شکسته 
را خوب بشناسد و هم با حوادث و طوفان هایی که آموزش و پرورش را درگیر خود 

کرده است آشنا باشد و بتواند جلوی این موج های خروشان نیز بایستد. 
میرحمایت میرزاده تأکیــد می کند: همه وزارتخانه ها یک طرف و وزارت آموزش 
و پرورش باید در طرف دیگر دیده شــود، چه از نظر مســایل مالی و چه از نظر 
فرهنگی و آموزشی. همچنین مشکلات داخلی و خارجی این وزارتخانه نیز با دیگر 

وزارتخانه ها متمایز است. 
وی می افزایــد: آنچه امروز بیش از هر چیز دیگر در مورد وزیر این وزارتخانه حایز 
اهمیت است قدرت چانه زنی، لابی گری و کارشناسی وی است که باید آنقدر قوی 
باشد که مشکلاتش را به صورت شفاف در هیئت دولت و سازمان برنامه و بودجه 
مطرح و حل کند. چرا که مشــکلات در آموزش و پرورش باید ریشه ای حل شود.

نماینده گرمی معتقد اســت: سوابق آموزشی و تربیتی وزیر آموزش و پرورش باید 

به نحوی باشــد که بتواند اعتماد نمایندگان ملت را برای ســکانداری این کشتی 
جلب نماید.سخنگوی کمیسیون آموزش نظرش را درباره گزینه پیشنهادی برای 
وزارت آموزش و پرورش نیز چنین بیان می کند: نظرات باید در قالب فراکسیون ها 
و کمیسیون ها مطرح و همه وزرا به کمیسیون ها دعوت شوند و نماینده ها نظرات 

وزرای پیشنهادی را خواهند شنید و نظر خواهند داد.

  ایشان را می شناسم ولی نظری ندارم!
محمد قمی، عضو کمیســیون آموزش نیز در این بــاره می گوید: به رغم این که 
از ســال 1350 در آموزش و پرورش مشــغول به کار شده ام و در این دوره عضو 
کمیســیون آموزش هستم ولی شــناختی از آقای بطحایی ندارم. قمی می افزاید: 
در کل نظر خاصی درباره ایشــان ندارم! کارن خانلری عضو کمیســیون آموزش 
مجلس هم درباره ســوابق بطحایی اظهار بی اطلاعــی و از اظهار نظر درباره وی 

خودداری می کند. 
ســید محمدباقر عبادی عضو کمیسیون آموزش نیز دیگر نماینده ای است که در 
گفت و گو با خبرنگار ما از اظهار نظر درباره بطحایی خودداری می کند و می گوید: 
ایشــان را می شناسم ولی نظرم را در کمیسیون بیان خواهم کرد. اما فریده اولاد 
قباد، عضو کمیســیون آموزش در خصوص ویژگی های وزیــر آموزش  و پرورش 
گفته اســت: رئیس جمهور برای معرفی وزرا باید به پارامترهای تعهد، تخصص و 
پاکدســتی افراد یعنی شایسته سالاری دقت کند و افرادی معرفی شوند که فارغ 

از سهمیه بندی جناحی، متعهد و متخصص باشند.
وی می افزایــد: ایــن وزارتخانه با چالش هــای متعددی روبروســت و فرهنگیان 
انتظــارات و مطالبات زیادی دارند. مهمتریــن چالش های آموزش و پرورش نبود 
توازن منطقه ای، عدم دسترســی به سرانه اســتاندارد فضای آموزشی، فرسودگی 

مدارس و فرصت های نابرابر آموزشی در مناطق محروم است.
وی تأکیــد می کند: وزیر انتخاب شــده برای آموزش و پــرورش باید چالش های 
این وزارتخانه را بشناســد و از حوزه آموزش و پرورش شناخت کامل داشته باشد 
همچنین وی باید نظارت جدی بر عملکرد صندوق ذخیره فرهنگیان داشته باشد 

که یکی از خواست های اصلی فرهنگیان است.

نمایندگان از ویژگی های وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش می گویند

مشق نانوشته روی تخـته سـیاه مدرسه

قائم مقام سازمان نظام پرستاری:عضو کمیسیون کشاورزی مجلس عنوان دادرئیس جامعه هتلداران ایران خبر دادمدیرکل نظارت بر دارو و مواد مخدر سازمان غذا و دارو:

 ۵ درصد بازار 
دارو قاچاق است

آیین نامه جنجالی گردشگری 
اصلاح شد

۳2۰میلیارد تومان خسارت سالانه 
جنگل سوزی

وزارت بهداشت مجوز جذب 
پرستار جدید را ندارد

ایسنا: مدیرکل نظارت بر دارو و مواد مخدر سازمان غذا و 
دارو با بیان اینکه از نظر ســازمان غذا و دارو، فروش دارو به 
صورت اینترنتی به نوعی قاچاق محسوب می شود، افزود: چرا 
که این کار را مجاز نمی دانیم و طبیعی اســت که روی آن 

نظارتی هم نداریم. 
وی ادامه داد: با همکاری و هماهنگی پلیس فتا وب سایت هایی 
را کــه اقدام به فــروش دارو می کننــد، ردیابی و پیگیری 
می کنیم. البته در این کار نهادهای دیگری چون پلیس، قوه 
قضائیه، سازمان تعزیرات، ستاد مبارزه با مواد مخدر و... نیز 
با ما همکاری می کنند. چراکه بســیاری از داروهایی که از 
این مسیر می آیند و به دست مصرف کننده می رسند، از نوع 
مخدر یا روانگردان هستند. بنابراین فعالیت های این چنینی 
برای مقابله با قاچــاق و خرید اینترنتی دارو در حال انجام 

است.
عبداللهــی اصل میزان قاچاق در حــوزه دارو را حدود پنج 
درصد از کل بازار دارو عنــوان و اظهار کرد: بازار دارویی ما 
حدود 500 هزار میلیارد تومان است که معتقدیم پنج درصد 

از آن به صورت قاچاق عرضه می شود.

ایســنا: رئیس جامعه هتلداران ایــران از اصلاح »آیین نامه 
ایجاد، اصلاح، تکمیل، درجه بندی و نرخ گذاری تأسیســات 
گردشــگری و نظارت بر آن ها« خبر داد.به گفته جمشــید 
حمزه زاده اصلاحات زیادی بویــژه در عبارات صورت گرفته 
که از آن جمله حذف »خانه مســافر«، »هتل بیمارســتان« و 
»دفاتر خدمات مســافرتی« از مصادیق تأسیسات گردشگری 
بوده است. همچنین »پانســیون« ها که در آخرین اصلاحات 
از این آیین نامه حذف شــده بود، بار دیگر اضافه شد.  وی به 
دستور دیگر این جلسه که نزدیک به پنج ساعت طول کشیده 
بود، اشــاره کرد و افزود: مقرر شــد؛ صدور مجوز جدید برای 
خانه مســافرها تا تعیین تکلیف و تصمیم گیــری درباره آن، 
متوقف شود.خانه مســافرها که بیش از یک دهه است وارد 
سیستم اقامتی کشور شده در زمان اصلاح قبلی این آیین نامه 
در شمول تأسیسات گردشگری قرار گرفت و به عنوان واحد 
رســمی اقامتی شناخته شد که از سازمان میراث فرهنگی و 
گردشــگری مجوز دریافت می کرد. فعالیت و گسترش شمار 
این خانه ها همواره با مخالفت هتلداران کشور روبه رو بوده به 
حدی که برخی آن ها را عامل ورشکستگی هتل ها می دانستند.

خانه ملت: عضو کمیسیون کشــاورزی مجلس از کمبود 
بالگرد اطفای حریق در کشور انتقاد کرد.

علی اکبری گفت: در حالی خسارت مستقیم زیست محیطی 
ناشی از آتش سوزی ها در جنگل ها سالانه به طور میانگین 
320 میلیارد تومان است که هنوز در برخی آتش سوزی ها از 
وسایل ابتدایی مانند بیل و کلنگ برای اطفای حریق استفاده 
می شود و از سویی با کمبود شدید بالگرد اطفای حریق در 
کشور بویژه در مناطق دارای پوشش جنگلی بالا نیز روبه رو 

هستیم. 
وی با یادآوری آتش ســوزی بیش از 11 میلیون هکتار از 
جنگل های کشور طی سه سال اخیر، گفت: بر اساس آمارها 
سال گذشــته حدود 2123 هکتار، سال 93 حدود 65۷۴ 
هکتار و همچنین ســال 9۴ حدود 339۴ هکتار از اراضی 

جنگلی طعمه حریق شد.
علی اکبری با بیان اینکه ســازمان جنگل ها بالگرد اطفای 
حریق ندارد، گفت: متأســفانه بالگرد مورد نیاز برای اطفای 
حریق از طریق نهادهای نظامــی مانند وزارت دفاع تأمین 

می شود و در واقع این سازمان بالگرد اختصاصی ندارد. 

ایلنا: قائم مقام سازمان نظام پرستاری گفت: وزارت بهداشت 
به دلیل نداشتن مجوز از سوی دولت نمی تواند نیروی تازه 
جذب کند و این مســئله سبب شــده ما با کمبود پرستار 

مواجه باشیم.
محمد شــریفی مقدم در نشســت خبری خود با اصحاب 
رســانه با بیان اینکه مشکلات جامعه پرســتاری با وزارت 
بهداشت پیچیده، اساسی و بنیادین است گفت: برای حل 
این مشکلات نیازمند زمان هستیم، البته گام هایی برداشته 
شــده و امیدواریم اوضاع بهتر شود. ما با استانداردها فاصله 
داریم و وزارت بهداشت به دلیل مجوز نداشتن از سوی دولت 

نمی تواند نیروی تازه جذب کند.
شــریفی مقدم در ادامه گفت: گفته شده بود پرستار زن از 
بیمار زن و پرستار مرد از بیمار مرد مراقبت کند. برای این 
کار لازم است پذیرش دانشــگاه های ما 50 به 50 شود در 
حالی که اکنون پذیرش 80 به 20 است. متأسفانه این اصول 
در کشــور ما رعایت نمی شــود در حالی که در کشورهای 
اروپایی پرســتار زن مراقب بیمار زن و پرستار مرد مراقب 

بیمار مرد است.
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